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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 47 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 47 kommer nu som det tionde brevet år 2023, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga 
på vår hemsida: Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. 
N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i 
Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: 
till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till köpingsbildandet 1836-02-
27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 17: till 
1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 
22: 1877-1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-
1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. 
N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. 
N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 1907. N:o 44 1908. N:o 45 
1909. N:o 46 1910. 
 
Nyhetsbrev 47 tar upp händelser Lysekil år 1911, mycket om järnvägen till Lysekil, om 
Lysekils Mekaniska Verkstad, om Lysekils skolor samt Slättens införlivning med Lysekil. 
Dessutom finns en del om försäljning av tomter via stadsfullmäktiges protokoll, som även i 
detta nyhetsbrev dominerar innehållet. Det finns även avskrifter ur Lysekils-Kuriren. 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina kompletteringar i syfte att 
förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 48 kommer att sändas ut till Er i slutet av november 2023. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1911 

 
1911 Det konstateras att Bohuslän har 61 fiskelägen samt sex städer och andra större 

platser varifrån fiske bedrivs av tillsammans 2.800 personer. (LP 1998-01-21) 
 
1911 Mönstringsförordningen från 1868 och sjömanshusreglementet från 1871 

sammanförs i en författning, sjömanshusförordningen. (Handbok i Sjöfart, sid 1415) 
 
1911 Den svenska Spetsbergsexpeditionen är framme vid Isfjorden på Spetsbergen. (LP 

1998-01-08) 
 
1911 Kuttern ERATO går till de isländska farvattnen för att fiska. Fiskeredskapen utgörs 

av drivgarn och snörpvad. ERATO är troligen den första svenska båten som fiskar 
vid Island. (LP 1997-02-17) 

 
1911 Detta år är ett missväxt- och torrår på grund av varmt väder. (LP 1955-11-18) 
 
1911 ”Svenska avdelningen av internationella skytteunionen” (SAIS) bildas, och som 

träder i full verksamhet 1913, och sistnämnda år tillkommer även ”Föreningen för 
olympisk kortdistansskjutning” (FOK). Detta beror på att Skytteförbundens 
överstyrelse, som ställt sina tjänster till förfogande för Olympiska spelen 1908 och 
1912, anser det oförenligt med sitt egentliga syftemål att i fortsättningen engagera sig 
i detta utpräglade sportskytte. (Dunér, Skytteväsendets historia, sid 514) 

 
1911 SJ startar sin första reguljära omnibusslinje mellan Tanum och Grebbestad. Sträckan 

är sex kilometer. (LP 1998-02-09) 
 
1911 Kommunala val sker efter den så kallade 40-gradiga skalan. (Arvid Sandell, LP 2001-06-

29) 
 
1911 Carl Cornér öppnar konservfabriksfilial i Strömstad. (Knuth Hansson, Fiskkonservindustrin 

i Bohuslän, sid 16) 
 
1911 Emil Bernhard Lyckes söner, Knut Lycke och Engelbert Lycke, tar över E.B. Lyckes 

Konservfabrik i Sandvik på Östersidan i Fiskebäckskil under namnet E.B. Lyckes 
Söners Ansjovis- och Konservfabriker. (Skaftö Årsskrift 1984, Lyckes Fabrik av Sven 
Säfström) (Inger Wickman, Östersidan, sid 63-65)  

1927 Namnet på företaget ändras till E.B. Lyckes Söners Konservfabriker. 
1931 Namnet på företaget ändras åter, nu i samband med bolagisering, till Lyckes Söners Konservfabriker 

AB. (Henrik Harnevie, Konservfabrikanter i Lysekils kommun) 
 
1911 Broberg & Backman och Erik Carlström samt Elof Cornér finns upptagna som 

konservfabrikanter i Lysekil. (Adresskalender över Lysekil) (Knuth Hansson, 
Fiskkonservindustrin i Bohuslän, sid 14) 
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1911 Kontraktsprost Fritz Lüsch efterträder Vilhelm Bastholm och blir därmed Lysekils 
andre kyrkoherde. 

 
1911 Färgareskolan i Lysekil börjar byggas. 

Byggmästare är Oscar Wallén. (Knuth Hansson, sid 82) 
Det kommer protester från de kringboende som menar att ett skolbygge skall 
förorena vattnet i Färgarns damm. (Terje Fredh, LP 2007-10-08) 

 
1911 I Lysekil invigs IOGT-logen Fast Vänskaps nya lokal på Skottegränd. 
 
1911-01-04 AB Västkustens Motorfabrik i konkurs. AB Västkustens Motorfabrik försattes i 

fredags i konkurs vid Lysekils rådhusrätt. Staten utvisar tillgångar kronor 287.199:08 
och i skulder kronor 301.380:36. I skulderna ingår aktiekapitalet kronor 148.750. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1911-01-04/KJ) 

 
1911-01-11 Förhör i AB Västkustens Motorfabriks konkurs hölls i måndags inför härvarande 

rådhusrätt. Över ett fyrtiotal fordringsägare bevakade sin rätt genom stadsfogde 
Viktor Hyllengren. I övrigt bevakades fordringar av Lysekils Mekaniska Verkstad, 
August Mattsson, AB Blixten, Robert Gotthard Christensson, Agaton Nilsson och 
firman Tobisson mfl. 
Bouppteckningen upptog i tillgångar 287.199:08 och i skulder kronor 301.380:36, i 
vilken summa ingick aktiekapitalet kronor 148.750. Genom tillägg till 
bouppteckningen utvisades att en del småskulder ytterligare tillkommit, vadan bristen 
blivit något större än vad av ovan framgår. Styrelsen framhöll att den av en särskild 
kommitté verkställda värderingen sannolikt vore något högt tilltagen. I övrigt 
beedigade styrelsen bouppteckningens riktighet. 
Till gode män i konkursen föreslogs och förordnades stadsfogde Viktor Hyllengren 
och förvaltare John Vilhelm Sterner. Som rättens ombudsman förordnades stadsfiskal 
Elias Sandell. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-01-11/KJ) 

 
1911-01-12 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 4 (avskrift KJ): 
 Drätselkammarens anmälan, att densamma omvalt Herrar Öfversten m. m. C. S. 

Lilliehöök och Kamreraren J. A. Anderson till befattningarna såsom respektive 
ordförande och vice ordförande, föredrogs och lades till handlingarna. 

 
1911-01-28 Å Mekaniska Verkstaden i Lysekil <fotograferas> (Nya Lysekils-Kuriren 1911-01-28/KJ) 
 
1911-01-31 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 7 (avskrift KJ): 
 Sedan Herr Borgmästaren Sundberg meddelat, att Konungens Befallningshafvande 

utsett honom till ordförande och Stadsfogden Viktor Hyllengren till ledamot i 
innevarande års taxeringsnämnd, som utom ordföranden skulle bestå af inalles minst 
4 och högst 9 ledamöter, beslöto Stadsfullmäktige att för sin del välja 5 ledamöter i 
samma nämnd. 
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Valkommitténs förslag till dylika ledamöter, hvilket förslag upptog namnen: 
Kamreraren J. A. Anderson, Postmästaren L. H. Cervin, Handlanden O. G. Löfving, 
Förvaltaren John Sterner och Arbetaren vid Lysekils Mekaniska Verkstad Aug. 
Thorsson, upplästes. 
 
Af de sålunda föreslagna föreslog Herr Sterner i sitt ställe Förvaltaren Claes Rosén, 
hvarjämte Herr Lindman föreslog Fabrikören J. E. Lindbom i stället för Herr Sterner. 
 
Med sluten omröstning, enligt Herr Anderson yrkande, företogs härefter val till 
ledamöter i taxeringsnämnden, varvid utsågos samtlige de af valkommittén 
föreslagne, nämligen: Herr Thorsson med 21, Herr Anderson med 19, Herr Löfving 
med 17, Herr Cervin med 14 och Herr Sterner med 11 röster. Närmast i röstetal 
kommo Förvaltaren Claes Rosén med 10 röster och Fabrikören J. E. Lindbom med 5 
röster. 
 
Härefter förrättades, likaledes med sluten omröstning, enligt yrkande af Herr 
Lindman, val af suppleanter, därvid utsågos: Lotsförmannen Emilius Hörman med 
18, Handlanden Axel Beronius med 17, Förmannen C. A. Hernström med 15 samt 
Byggmästaren Rob. Christensson och Husägaren Patrik Johansson, Kronberget, med 
hvardera 14 röster. Närmast i röstetal kommo Förvaltaren Claes Rosén och 
Fabrikören J. E. Lindbom med hvardera 9 samt Rådmannen L. Ödman och 
Fabrikören Alfr. Bovik med hvardera 3 röster. 

 
1911-01-31 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 8 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade inkommit med följande protokollsutdrag: 

 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 21 
januari 1911. § 21. 
 
Kammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige, med anmälan, att Kammaren upptagit lån 
å växlar till belopp af 350.000 kronor, hvilket belopp efter afdrag af diskont- och 
stämpelkostnad utbetalts till Lysekils Järnvägsaktiebolag såsom afbetalning å af 
staden i järnvägen tecknade summan, anhålla om godkännande af de sålunda gjorda 
lånetransaktionerna samt bemyndigande att vid behof undan för undan omsätta 
ifrågavarande växlar. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERVALL 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Efter föredragning häraf uppkom diskussion, därvid i hufvudsak följande förekom: 
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Herr Lilliehöök redogjorde för lånefrågans behandling i Drätselkammaren och yrkade 
bifall till Drätselkammarens hemställan. 
 
Sedan på förfrågan af Herr Gunnerson upplysts, att räntan å ifrågavarande växellån, 
som upptagits i Aktiebolaget Göteborgs Bank, vore 5½ % yrkade Herr Pehrsson, som 
ansåge, att ett slöseri med stadens medel förelåge, enär Järnvägsbolaget för 
Drätselkammaren förklarat sig icke behöfva penningarna af staden förrän i maj, intill 
hvilken tid bolaget kunde nöja sig med revers, löpande med endast 5 % ränta, afslag 
å Drätselkammarens hemställan. 
 
Herr Lindman försvarade Drätselkammarens åtgöranden i saken, framhållande, att 
Järnvägsbolagets meddelande kommit Drätselkammaren tillhanda först efter 
uppgörelsen angående ifrågavarande växellån, samt yrkade bifall till 
Drätselkammarens hemställan. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg upplyste, att när han fick kännedom om, att 
Drätselkammaren ämnade upptaga lån för inbetalning af halfva tecknade beloppet, 
delgaf han Drätselkammarens ordförande i början af december månad, att bolaget 
nöjde sig med revers med 5 % ränta till i maj, enär bolaget ej hade behof af 
penningarna förr än vid den tiden. Till bekräftande häraf ingaf bolagets styrelse i 
skrifvelse af den 11 december till Drätselkammaren samma erbjudande, hvarå intet 
svar erhölls. Den åtgärd, som styrelsen vidtagit, hade öfriga kommuner, som tecknadt 
i järnvägen, begagnat sig af, och det hade för staden gifvetvis varit billigare att 
begagna samma utväg än att upptaga lån mot 0,5 % högre ränta. Stiftelseurkunden 
angåfve, att om tecknade belopp ej inbetalades, beräknades ränta efter 5 %, för öfrigt 
antydde Herr Borgmästaren att det vore ingenting ovanligt vid dylika transaktioner, 
att kommuner tillsvidare betala med revers. 
 
Herr Lilliehöök bemötte de mot Drätselkammaren framställda anmärkningarna, 
därvid han framhöll, att då Drätselkammaren ej kunde anskaffa obligationslån på 
antagliga villkor, hade Drätselkammaren, då ju, icke annat än Kammaren visste, 
första inbetalningen till Järnvägsbolaget skulle ske första dagarna af år 1911, ansett 
sig nödsakad upptaga det ifrågavarande växellånet. Hvad beträffande räntan, så 
kommer den säkerligen att blifva lägre, när växellånet skall omsättas. 
 
Vidare hade Herr Dahlström ordet. Han hade intet yrkande, men ansåge, att 
Drätselkammaren ej skött lånefrågan på ett finansiellt riktigt sätt. 
 
Slutligen yrkade Herr Lindman, med återtagande af sitt förra yrkande, frågans 
bordläggning för utredning. 
 
Efter slutad diskussion och framställda propositioner på samtliga gjorda yrkanden, 
beslöto Stadsfullmäktige, med afslag å yrkanden å dels bordläggning och dels afslag 
å Drätselkammarens hemställan, med öfvervägande ja att godkänna de af 
Drätselkammaren med Aktiebolaget Göteborgs Bank gjorda växeltransaktionerna 
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rörande 350.000 kronor samt bemyndiga Drätselkammaren att å förfallodagen 
omsätta växlarna ifråga. 
 
Drätselkammarens ordförandes yrkande å beslut att betala den återstående delen af 
stadens aktiebelopp med revers blef enligt särskildt beslut, icke upptaget till 
behandling. 

 
1911-01-31 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 9 (avskrift KJ): 
 Fattigvårdsstyrelsens ordförande hade genom Magistraten inkommit med följande 

ansökan om förhöjning af arvode: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då arvodet till Lysekils fattigvårds handhafvare af dåvarande Kommunalfullmäktige 
bestämdes till det belopp, hvarmed samma ännu utgår, eller 500 kronor per år, 
uppgingo samtliga fattigvårdsutgifter i Lysekil till cirka 8.000 kronor per år. Nu har 
denna stat stigit till cirka 20.000 kronor årligen. 
 
Antalet fattigvårdsprocesser med andra kommuner har sedan undertecknad 1905 
öfvertog befattningen som fattigvårdsstyrelsens ordförande mer än tredubblats och 
göromålen i öfrigt tagit den utsträckning, att såväl jag som mitt kontorsbiträde ofta 
hela dagar ha uteslutande sysselsättning med fattigvården. 
 
Det torde förtjäna beaktande att i arvodet äfven inrymmes ersättning för 
expeditionslokal med städning, belysning och uppvärmning.  
 
På grund af det anförda anhålles vördsamt, att bemälda arvode inclusive ersättning 
till expeditionslokal måtte höjas till ett tusen kronor per år, räknadt från innevarande 
års början, att som hittills utgå af fattigvårdsmedel. 
 
Lysekil den 24 Januari 1911. 
 
EMIL LÖFBERG 
 
Efter föredragning häraf blef ärendet remitteradt till Drätselkammaren för yttrande, 
därvid Herr Jonsson framhöll, att om förhöjning öfver hufvud beviljades, det 
förhöjda arvodet icke borde utgå förrän fr. o. m. nästa års början, då sökanden 
inkommit med sin ansökan först efter uppgörandet af staten för innevarande år. 

 
1911-01-31 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 10 (avskrift KJ): 
 Följande skrifvelse hade inkommit. 

 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Jämlikt § 16 i gällande fattigvårdsförordning utser samhället bland 
fattigvårdsstyrelsens ledamöter ordförande och vice ordförande. 
 
Då den senare af dessa befattningar har varit ledig sedan Herr Wallentin förlidet år 
sökt entledigande från fattigvårdsstyrelsen, anhålles vördsamt om besättande af 
denna befattning. 
 
Fattigvårdsstyrelsens ledamöter äro: Fabrikör J. E. Lindbom, Fabrikör Alfr. Bovik, 
Förman Claes Rosén, Hälsovårdstillsyningsman Aug. Ehnberg, Handlande Axel 
Beronius, Rådman J. Fr. Carlson och undertecknad, ordförande. 
 
Lysekil den 20 Januari 1911. 
 
Å Fattigvårdsstyrelsens vägnar: 
EMIL LÖFBERG.” 
 
Efter föredragning häraf föreslogo Herrar Hörman, Lindman och Gunnerson 
respektive Herrar Ehnberg, Lindbom och Carlson. 
 
Herr Bovik framhöll, att det vore olämpligt att till vice ordförande i 
fattigvårdsstyrelsen utse Herr Ehnberg, då det vore tvifvelaktigt, om det vore lagligt, 
att Herr Ehnberg, såsom tillsyningsman hos fattigvårdsstyrelsen, jämväl sutte såsom 
medlem i styrelsen. 
 
Härefter skred man till val, som på yrkande af Herr Lindman, företogs med sluten 
omröstning och därvid Herr Lindbom utsågs med 10 röster. Närmast i röstetal kom 
Herr Ehnberg med 6 röster. 

 
1911-01-31 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 11 (avskrift KJ): 
 Genom Magistraten hade Stadsfullmäktige anmodats att yttra sig öfver en af 

Bagaremästaren Lidell hos Konungens Befallningshafvande i länet gjord anhållan att 
få i Lidells konditori i huset N:o 34 Kungsgatan här i staden under tiden fr. o. m. 1 
maj t. o. m. den 30 september detta år ”i anledning av badgästtrafiken” utskänka vin.  
 
Sedan handlingarna i ärendet föredragits, beslöto Stadsfullmäktige af Herr Jonsson, 
med hvilken Herrar Anderson, Gunnerson och Sterner instämde, att för sin del 
afstyrka bifall till ansökningen ifråga, enär intet behof i ifrågavarande hänseende 
förelåge och intet af de andra konditorierna hade rättighet att utskänka vin. 

 
1911-02-17 Sjökapten Petter Wilhelm Pettersson köper ångfartyget ULFÅSA som döps om till 

ALGOT. Gåsö blir ny hemmahamn. (ÅM, sid 22) 
 
1911-02-22 Motordrift i Askum Tvenne bröder i Askum, Oscar och Anders Lorentsson i 

Bratteby, har på sina ägor uppsatt en motorkvarn cirka 15 minuters väg från allmänna 
landsvägen vid Hunnebostrand. Motorn, som är inköpt i Lysekil, är på 12 hästkrafter. 
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Kvarnen kommer i sin helhet att kosta 4 á 5.000 kronor. Det är meningen att snarast 
möjligt tillsätta siktanordning. Kvarnen förmaler omkring 5 tunnor spannmål i 
timmen. 
Skeppare Herman Jansson, Örn, har från Lysekil inköpt en större motor för 7.000 
kronor att insättas i köparens jakt i och för fraktfart. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-02-22/KJ) 

 
1911-02-22 Det nya kallbadhuset i Lysekil skall uppföras av byggmästare Robert Gotthard 

Christensson härstädes. Arbetet kommer att påbörjas i dagarna och skall vara färdigt 
till säsongens början. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-02-22/KJ) (LP 1993-08-09) [Anm: Det är alltså 
det blivande, nya Herrkallbadhuset.] 

 
1911-02-25 Trollhättekraft till Västkuststäderna. På sammanträde i Marstrand i veckan har 

behandlats förelagt förslag till leveranskontrakt för distribution av elektrisk ström 
från Trollhättan. Frågan skall ytterligare behandlas av fullmäktige 
- Drätselkammaren i Lysekil har uppdragit åt sin ordförande överste Lilliehöök att 
anskaffa utredning om kostnaderna för hitförande av elektrisk kraft från Trollhättan. 
(Nya Lysekils-Kuriren 1911-02-25/KJ) 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 12 (avskrift KJ): 
 Uti det under § 9 här ofvan förut tecknade ärendet angående Fattigvårdsstyrelsens 

ordförandes ansökan om förhöjning af hans arvode hade drätselkammaren inkommit 
med yttrande, innefattadt i följande, nu föredragna:  
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 3 
februari 1911. 
 
§ 27. 
Föredrogs en från Stadsfullmäktige inkommen ansökan af Fattigvårdsstyrelsens 
ordförande om förhöjning på anförda grunder af hans arvode från 500 till 1.000 
kronor årligen fr. o. m. detta års början.  
 
Under diskussionen framhölls såsom olämpligt, att ansökningen ifråga icke 
framkommit, innan budgeten för året uppgjorts, samt yrkades af Herr Andersom med 
instämande af Herrar Wallin och Luckey, att Kammaren skulle afstyrka ansökningen, 
af Herrar Lindman och Lilliehöök, att Kammaren skulle tillstyrka bifall till 
ansökningen med den reservation, att förhöjning af arvodet skulle inträda först med 
början af år 1912. 
 
Herr Björsell hade intet yrkande, 
 
Kammaren beslöt alltså med 4 röster mot 2 att afstyrka bifall till ifrågavarande 
ansökan. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
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Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas. 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Under diskussionen yrkades af Herr Lilliehöök bifall till minoritetens inom 
Drätselkammaren förslag, d. v. s. bifall till den begärda förhöjningen af arvodet, men 
först fr. o. m. nästa års början, af Herr Gunnerson, att arvodet ifråga skulle utgå med 
1.000 kronor årligen, räknadt fr. o. m. 1 nästa april, och af Herr vice ordföranden i 
enlighet med Drätselkammarens förslag afslag å ifrågavarande ansökan. 
 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden, efter framställd 
proposition på bifall dels till ansökningen och dels till hvart och ett av de under 
öfverläggningen gjorda yrkandena, tillkännagifvit sig finna propositionen på bifall till 
Herr Lilliehööks yrkande vara med ja besvarad, begärdes votering. Till 
nejpropositionen antogs bifall till vice ordförandens yrkande, hvarefter omröstning 
verkställdes efter följande godkända voteringsproposition: Den som vill, att 
Stadsfullmäktige beviljar Fattigvårdsstyrelsens ordförande den begärda 
arvodeshöjningen fr. o. m. 1912 års början, att upptagas i 1912 års stat, röstar ja; den 
det icke vill, röstar nej. Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige afslagit den ifrågavarande 
ansökningen. Vid upprop röstade härefter: Herrar Lilliehöök, Lindbom, Carlsson, 
Gunnerson, Christenson, Lidell, Richter, Lindman, Pehrsson, Dahlström, Löfving och 
ordföranden ja, men Herrar vice ordföranden, Backman, Anderson, Luckey, Sterner, 
Wallén, Bovik och Hörman nej. Herr Björsell deltog icke i omröstningen. 
 
Med 12 röster mot 8 hade Stadsfullmäktige alltså beslutit i enlighet med 
japropositionen. 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 13 (avskrift KJ): 
 Den under § 182 i 1910 års protokoll omnämnda kommittén för anskaffande af 

utredning ifråga om erhållande af billigare telefontaxa för samtal med Göteborg hade 
gjort framställning i saken ifråga hos Kungl. Telegrafstyrelsen, som uti afgifvet 
yttrande förklarat sig icke kunna lämna bifall till den gjorda framställningen. 
 
Detta Kungl. Telegrafstyrelsens yttrande föredrogs nu och blef på yrkande af Herr 
Jonsson lagdt till handlingarna. 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 14 (avskrift KJ): 
 Genom Magistraten hade Stadsfullmäktige öfverlämnats Konungens 

Befallningshafvandes den 27 nästlidne januari gifna utslag på de besvär Herr 
Öfversten m. m. C. S. Lilliehöök anfört öfver Stadsfullmäktiges beslut den 14 April 
1910 om beviljande af anslag till stadens samskola. 

 
Ordföranden föredrog nu det i ärendet afgifna beslutet, hvarefter utslaget lades till 
handlingarna. 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 15 (avskrift KJ): 
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 Magistraten hade anmodat Stadsfullmäktige att afgifva yttrande med anledning af en 
af Fru Hedvig Ödman hos Konungens Befallningshafvandes i länet gjord anhållan 
om tillstånd att under tiden fr. o. m. den 1 juni t. o. m. 15 September innevarande år i 
huset N:o 13 Badhusgatan härstädes till spisande gäster vid måltider utskänka vin och 
öl. 

 
Handlingarna i ärendet föredrogos, hvarefter Stadsfullmäktige beslöto tillstyrka 
beviljandet af ifrågavarande ansökan. [Anm: Dagens adress är Badhusgatan 4.] 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 16 (avskrift KJ): 
 Genom Magistraten hade inkommit ansökan af Johan Hilmer Henriksson i 

Skottegränd N:o 32 om medgifvande att få erlägga skatt för år 1910 såsom förut efter 
5,5 bevillningskronor, och icke efter 7,25, hvilket belopp blifvit genom ett 
förbiseende vid 1910 års taxering härstädes honom påfördt i bevillning. 

 
Efter att ha tagit del af handlingarna i ärendet, beslöto Stadsfullmäktige att bevilja 
ansökningen ifråga. [Anm: Dagens adress är Stengatan 21.] 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 17 (avskrift KJ): 
 På därom af Magistraten gjord framställning beslöto Stadsfullmäktige att begagna sig 

af sin rätt till erhållande af Post- och Inrikes Tidningar utan erläggande af 
prenumerationsafgift. 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 18 (avskrift KJ): 
 Magistraten hade uti till Stadsfullmäktige ingifven skrifvelse på anförda grunder 

hemställt om erhållande af ett anslag å 100 kronor till bestridande af utaf Magistraten 
garanterade kostnader för å poliskonstapeln Alexander Ferdinand Findin utförd 
blindtarmsoperation. 

 
Efter föredragning af nämnda skrifvelse beslöto Stadsfullmäktige att afgöra ärendet 
utan remiss, på yrkande af Herr Richter, det begärda anslaget enhälligt beviljades. 
Medlen skulle utgå af anslaget af oförutsedda utgifter. [Anm: Findin bor på Kyrkvik 
n:o 56, dagens Rösgatan 8, och flyttar senare samma år till Skottgränd n:o 33, dagens 
Skottegatan 10.] 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 19 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade inkommit med följande protokollsutdrag: 

 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 
mars 1911. 
  
§ 52. 
Under § 34 här ofvan behandlade ärendet, rörande tillstyrkande hos Stadsfullmäktige 
att affordra Lysekils Järnvägsaktiebolag återbetalning af fr.o.m. år 1899 af 
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stadskassan för järnvägsändamål förskotterade belopp, återupptogs nu till behandling 
på förslag af Kammarens ordförande, som härvid anförde: 
 
”Då af Kommunens kassa under en följd af år utbetalts afsevärda belopp för 
undersökningar af järnvägsförslag och gäldande af därmed sammanhängande 
kostnader, uppgående till, enligt hvad uppgift af stadskassören utvisar: 
för järnvägsförslaget Lysekil – Frändefors Kr. 6.422:80 
för järnvägsförslaget Lysekil – lämplig punkt å  
Bohusländska längdbanan Kr. 15.524:95 
Eller tillsammans Kr. 21.947:75 
 
och då på sin tid kommunalfullmäktige och sedermera Stadsfullmäktige vid 
anslagens beviljande fäst som villkor, att beloppen af ett blifvande järnvägsbolag 
skulle återgäldas, föreslår jag, att Drätselkammaren ändrar sitt förut i saken fattade 
beslut så till vida, att Drätselkammaren, med uttalande såsom sin åsikt, att Lysekils 
Järnvägsaktiebolag icke kan anses ersättningsskyldig för de af Lysekils köping gjorda 
utläggen för järnvägsföretaget Lysekil – Frändefors, hemställer, att Stadsfullmäktige 
besluta affordra Lysekils Järnvägsaktiebolag ersättning för de till kronor 15.524:95 
uppgående utlägg staden fått vidkännas för Järnvägsföretaget Lysekil – Smedbergs 
realiserande, mot det att alla staden tillhörande järnvägsplaner öfver nämnda järnväg, 
utredningar och dithörande handlingar i ersättning därför öfverlämnas till 
Järnvägsbolaget.” 
 
Sedan den åberopade uppgiften granskats, beslöt Kammaren i enlighet med 
ordförandens förslag. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan. 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdraget betygas 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Härvid fanns fogad däruti omnämnda uppgift, så lydande: 
 
”UPPGIFT 
Å de belopp, hvilka enligt Lysekils köpings och Lysekils stads räkenskaper under 
nedannämnda år utbetalts i och för järnvägsändamål. 
 
1:o, Kostnaderna för undersökning m. m. för järnvägsnedläggningen Lysekil – 
Frändefors: 
 År 1884  Kr. 558:45 
 ”   1885  ” 3.271:50 
 ”   1886  ” 405:51 
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 ”   1887  ” 2.187:34 = 6.422:80 
 
2:o. Kostnaderna för undersökning m. m. för järnvägsanläggningen Lysekil – lämplig 
punkt å Bohuslänska längdbanan: 
 År 1899  Kr. 1.000:- 
 ”   1900  ” 2.389:87 
 ”   1901  ” 170:80 
 ”   1905  ” 60:- 
 ”   1906  ” 1.200:- 
 ”   1907  ” 1.200:- 
 ”   1908  ” 2.120:- 
 ”   1908 Ing. Winell ” 4.000:- 
 ”   1909  ” 2.876:84 
 ”   1910  ” 507:44  = 15.524:95 
    S:a Kronor   21.947:75 
Lysekil i stadskassörskontoret den 4 mars 1911. 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Dessa handlingar föredrogos nu: 
Under diskussionen yrkades af: Herr Gunnarsson  m. fl., att hela det för 
järnvägsändamål af staden utlagda beloppet 21.947:75 skulle återkräfvas af Lysekils 
Järnvägsaktiebolag, samt Herr Richter m. fl. bifall till Drätselkammarens förslag. 
 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden efter framställda 
propositioner på hvartdera af de gjorda yrkandena, förklarat propositionen på bifall 
till Herr Richters yrkanden vara med ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes 
i enlighet med denna godkända voteringsproposition: 
 
”Den som vill, att Stadsfullmäktige bifalla Drätselkammarens förslag, röstar ja, den 
det icke vill, röstar nej. Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutit i enlighet med 
Herr Gunnersons yrkande. 
 
Vid upprop röstade härefter: Herrar Lindbom, Backman, Anderson, Luckey, Sterner, 
Wallén, Lidell, Richter, Lindman, Pehrsson, Löfving, Björsell, Bovik, Hörman och 
ordföranden ja, men Herrar vice ordföranden, Lilliehöök, Gunnerson, Christenson 
och Dahlström nej. 
 
Med 14 röster mot 5 hade Stadsfullmäktige alltså beslutit i enlighet med 
japropositionen. 
 
Härefter uppdrogs åt ordföranden att expediera beslutet. 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 21 (avskrift KJ): 
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 Föreningen ”Barnens Hälsokurer” hade skriftligen hemställt, huruvida 
Stadsfullmäktige behagade att välja en revisor att granska föreningens räkenskapr, en 
hemställan som nu föredrogs och afslogs. 

 
1911-03-07 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 25 (avskrift KJ): 
 Utom på föredragningslistan beslöts på förslag af vice ordföranden att hos Lysekils 

Järnvägsaktiebolag begära att med andra inbetalningen för aktieteckningen i 
järnvägen måtte få anstå, utan att ränta behöfde erläggas. 

 
1911-03-11 Fastighets- och lösöresauktion - Genom frivillig auktion, som förrättas lördagen 

den 1 nästa april i [n:o] 67 Gamla Strandgatan kl 11 f.m. låta dödsbodelägarna efter 
fru Albertina Norrman till den högstbjudande försälja boets egendom, bestående av 
dels nämnda hus, inrett till 3 rum och kök samt vindsrum och dels diverse möbler, 
husgerådssaker, glas, porslin, sängkläder mm. Huset, som jämväl kan försäljas under 
hand före auktionen och dagligen får beses, utropas kl 12. Vatten och avloppsledning 
jämte rymliga uthus finnas. Hembageri med brödförsäljning har idkats i huset över 20 
år. Lysekil den 2 mars 1911, Elias Sandell. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-03-11/KJ) [Anm: 
Dagens adress är Gamla Strandgatan 10.] 

 
1911-03-15 Patent har meddelats å ”Anordning vid explosionsmotorer” av L. Laurin från 13 

december 1909. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-03-15/KJ) 
 
1911-03-18 Dödsfall. Natten till i fredags avled under operation i Göteborg förrådsförvaltaren vid 

Lysekils Mekaniska Verkstad, Carl Smith. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-03-18/KJ) 

 
 
1911-03-19 Karikatyrbild av den första järnvägsstyrelsen i Lysekil. 
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 Från vänster: Konsul August Lysekil, lantbrukare Carl Hansson (suppleant), doktor 
Axel Nilsson, godsägare Gustaf Hjort, borgmästare Axel Sundberg. (Minnesbladet 1938, 
sista sidan) [Anm: Karikatyren är tecknad av David Strid.] 

 
1911-03-27 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 26 (avskrift KJ): 
 Magistraten hade begärt Stadsfullmäktiges yttrande öfver en af Amalia Christensson 

till Konungens Befallningshafvande i länet ställd ansökan att få under tiden fr. o. m. 
den 1 nästa juni till den 1 därpå följande oktober i huset N:o 22 Kyrkvik här i staden 
till spisande gäster vid måltider utskänka vin och öl. 

 
Efter föredragning af handlingarna i ärendet beslöto Fullmäktige att för sin del 
tillstyrka ansökningen ifråga. [Anm: Dagens adress är Bergsgatan 25.] 

 
1911-03-27 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 28 (avskrift KJ): 
 Följande från Lysekils Järnvägsaktiebolag inkomna skrifvelse föredrogs: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
På sammanträde den 7 i denna månad hafva Herrar Stadsfullmäktige beslutat 
hemställa, att med den af Styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag till den 1 Maj 
utsatta andra och sista aktieinbetalningen till bolaget måtte få anstå, utan att ränta 
behöfde erläggas.  
 
Stadsfullmäktige hafva icke uppgifvit tiden för det äskade anståndet. Därest 
emellertid ett dyligt anstånd beviljades på t. ex. ett halft år skulle det, med räntefot af 
t. ex. 4 % medföra för bolaget en förlust på 12.000 kronor och för aktietecknare en 
vinst å samma belopp, däraf skulle tillgodokomma staden 7.000 kronor, landstingen 
2.500 kronor, landtkommunerna 1.050 kronor, och de till några hundratal uppgående 
enskilde aktietecknarne 1.450 kronor. 
 
Vid pröfning af stadsfullmäktiges framställning torde järnvägsbolagets styrelse i 
främsta rummet böra taga under öfvervägande, huruvida bolaget har råd att afstå från 
ofvan omförmälda beräknade ränteinkomst å 12.000 kronor. Styrelsen tillåter sig i 
detta sammanhang upprepa de motiv, som på sin tid lågo till grund för bestämmande 
af tiden för sista aktieinbetalningen. Det ansågs nämligen vid detta tillfälle att 
aktiekapitalet borde infordras så fort som möjligt i syfte att stärka bolagets ekonomi 
genom eventuella ränteinkomster samt möjligen af ett tidigare utfående af statslånet, 
än som eljest skulle blifva fallet i händelse af längre uppskof med aktieinbetalningen. 
De synpunkter, som sålunda tagits i betraktande, äro synnerligen vanliga vid bildande 
af järnvägsaktiebolag. I allmänhet äro de kostnadsförslag, som ligga till grund för 
sådana företag ganska snäft uppgjorda i syfte att möjliggöra anskaffandet af de för 
företagens realiserade nödiga medlen. Det händer i följd häraf ofta, att bolagen, efter 
anläggningarnes utförande, förbrukat de tillgängliga medlen i sådan grad att något 
vidare öfverskott icke är att påräkna för bestridande af de första årens driftskostnader, 
hvilka i allmänhet icke kunna tänkas blifva täckta med trafikinkomsterna. Hvad nu 
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särskildt beträffar Lysekils Järnvägsaktiebolag, så var det vid tiden för bestämmande 
af aktieinbetalningen så godt som omöjligt att afgöra om hvad eller i hvad mån något 
dylikt öfverskott kunde vara att förvänta och det måste i följd häraf vara för styrelsen 
synnerligen angeläget att begagna alla till buds stående medel för stärkande af 
bolagets ekonomi. Ställningen torde ej heller kunna med någon grad af säkerhet 
bedömas förrän entreprenadanbud ingått, men redan nu framgår af det nya 
kostnadsförslag, som upprättats i sammanhang med renstakningen, att bolaget har att 
vänta sig icke obetydliga ökningar af de ursprungligen beräknade kostnaderna, 
särskildt beträffande järnvägens indragning till staden, hvilken kommer att kräfva 
lösen af afsevärdt större markområden från staden än som från början beräknats. 
Härtill kommer det kraf på ersättning för kostnader i och för järnvägsföretaget, som 
nu framställts från stadens sida och som afser högre belopp än styrelsen beräknadt. 
 
Med anledning af hvad sålunda anförts och då bolaget otvifvelaktigt är i stort behof 
af den ränteinkomst, som kan komma att inflyta å sista aktieinbetalningen, därest den 
inkommer den 1 nästa Maj, samt å statslånet, därest en tidigare utbetalning af 
detsamma kan utverkas, finner styrelsen sig icke kunna tillmötesgå stadsfullmäktiges 
önskan om uppskof med ifrågavarande aktieinbetalning. Styrelsen är emellertid villig 
att, om så skulle påfordras, tillsvidare mottaga betalning genom skuldebref, löpande 
med 5 % ränta från den 1 Maj 1911. 
 
Styrelsen tillåter sig i detta ärende vidare anföra följande: 
 
Bolaget bildades den 7 Maj 1910. Enligt gällande lag skall sist inom två år från 
bolagets bildande full betalning för aktierna erläggas, sålunda i detta fall senast den 7 
Maj 1912. Det torde emellertid vara mycket sällsynt att en bolagsstyrelse begagnar 
sig af hela den i lag fastställda respittiden, utan är regeln den att tidigare inbetalningar 
fastställas. Särskildt infordras i allmänhet för registreringens skull första hälften af 
aktiekapitalet omedelbart efter konstituerande bolagsstämman. Styrelsen har i detta 
fall lämnat omkring ett års respit med inbetalningen, hvilket ju är en ganska afsevärd 
tid. Det är visserligen sant att första och sista inbetalningarne komma tämligen tätt 
inpå hvarandra, men en sådan anordning nödvändiggjordes däraf, att någon 
aktieinbetalning icke kunde infordras under år 1910 med hänsyn till den rubbning, 
som därigenom skulle komma att uppstå i kommunernas stat för samma år. 
 
Styrelsen vill slutningen erinra om att tiden för inbetalningarne kungjordes redan i 
September månad år 1910 samt att vederbörande då kunnat hos Styrelsen framställa 
sina invändningar, i hvilket fall en ändring af tiderna lättare kunnat verkställas än nu, 
då endast omkring 1½ månad återstår till sista inbetalningen. Någon dylik invändning 
afhördes icke, utan stadsfullmäktige upptogo tvärt om i sitt utgifts- och 
inkomstförslag för år 1911 ett belopp af 29.168 kronor, utgörande 5 % ränta å 
350.000 kronor från den 1 Januari till den 1 Maj 1911 och å 700.000 kronor därifrån 
till årets slut. Den ränteutgift, hvars besparande nu blifvit ifrågasatt, har således redan 
blifvit i laga ordning uttaxerad. 
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Vid sådant förhållande och då den ifrågasatta besparingen ju alltid kommer staden 
tillgodo såsom delägare i bolaget, finner styrelsen så mycket mindre skäl föreligga 
för vidtagande af den af stadsfullmäktige äskade åtgärden. 
 
Lysekil den 17 Mars 1911. 
 
För Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
AUG. LYSELL.” 
 
Efter en stunds diskussion beslöts på yrkande af Herrar Richter och Luckey att lägga 
skrifvelsen till handlingarna. 

 
1911-03-27 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 29 (avskrift KJ): 
 Från Lysekils Järnvägsaktiebolag hade följande skrifvelse ankommit: 
 ”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

 
Till svar å Herrar Stadsfullmäktiges vid sammanträde den 7 dennes enligt oss 
öfversändt protokollsutdrag fattade beslut, att hos Lysekils Järnvägsaktiebolag begära 
ersättning för de utlägg, som Lysekils Köping och Lysekils stad under åren 1899-
1910 fått vidkännas för realiserande af järnvägsföretaget, uppgående till en summa af 
15.524:95 kronor, får Styrelsen härmed öfversända utdrag af protokoll. Hållet vid 
Styrelsens sammanträde den 17 dennes. 
 
Lysekil den 20 Mars 1911. 
För Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
AUG. LYSELL.” 
 
Vid skrifvelsen fanns fogadt detta utdrag i transsumt af bolagets styrelseprotokoll för 
den 17 dennes: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag 
sammanträde den 17 Mars 1911. 
 
§ 35. Från Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil hade inkommit ett så lydande 
protokollsutdrag: 
 
”Utdrag etc……. Bilaga N:o 35.”  
 
Efter uppläsandet häraf antecknades, att Styrelsens ordförande granskat 
förteckningen å de kostnader, Lysekils stad fått vidkännas i och för en 
järnvägsanläggning från Lysekil till Bohusländska längdbanan, samt funnit den 
öfverensstämmande med stadens räkenskaper, samt att, enligt hvad 
kommunalfullmäktige och stadsfullmäktiges protokoll utvisade, de å förteckningen 
uppförda anslagen till allra största delen beviljats under förutsättning att 
anslagsbeloppen skulle afräknas å stadens blifvande aktieteckning. 
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Då stadsfullmäktiges framställning nu skulle af Styrelsen pröfvas, enades Styrelsen 
om att Styrelsen icke ägde befogenhet att besluta i denna fråga, utan att afgörandet 
borde tillkomma bolagsstämman, men att Styrelsen ansåge både rättvist och skäligt 
att staden erhölle ersättning af bolaget för de kostnader, staden fått vidkännas i och 
för järnvägsföretagets framförande. Genom dessa utgifter och det arbete, som under 
årens lopp utan ersättning utförts af stadens för företaget intresserade män, hade det 
blivit möjligt att bringa detta i sådant skick, att det nu kunde utföras. Härjämte borde 
tagas i betraktande den sällsporda offervillighet, som staden ådagalagt. Genom att 
åtaga sig aktieteckning till så stort belopp som skett. 
 
Med anledning häraf beslöt Styrelsen att hänskjuta frågan till afgörande af nästa 
ordinarie bolagsstämma samt att för sin del tillstyrka, att bolagsstämman måtte 
bevilja Lysekils stad den begärda ersättningen med kronor 15.524:95. 
 
Rätt utdraget; intygas 
 
AUG. LYSELL.” 
 
Skrifvelsen och protokollsutdraget lästes, hvarefter beslöts att lägga desamma till 
handlingarna. 

 
1911-03-27 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 32 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige öfverlämnat af Snickaren Anton 

Berndtsson och Änkan Paulina Holmqvist hvar för sig ingifna ansökningar jämte 
tomtkartor att till ett pris af högst 2 kronor 50 öre per kvadrataln få friköpa af dem 
arrenderade respektive tomter n:ris 14 och 15 vid Lilla Kyrkogatan, innehållande den 
areal, till hvilken de enligt nya stadsplanen omreglerats, d. v. s. N:o 14 till 949,7 och 
N:o 15 till 1.084,4 kvadratalnars areal. 
 
Drätselkammaren hade tillstyrkt ansökningarnas beviljande och föreslagit priset å 
tomterna ifråga till 2 kronor 50 öre per kvadrataln.  
 
Stadsfullmäktige beslöto härefter enhälligt med Drätselkammarens tillstyrkande att 
till sökandena försälja ifrågavarande tomter till ett pris af 2 kronor 50 öre per 
kvadrataln. [Anm: Dagens adresser är Lilla Kyrkogatan 24 (Berndtsson) respektive 
Lilla Kyrkogatan 22 (Holmqvist).] 

 
1911-03-27 Utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll, § 33 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt på tillstyrkande af Drätselkammaren att till Axel 

Leopold Norrman försälja en tomt, belägen å Rosviksberg väster om och gränsande 
till Berndtssons tomt vid Rosviksgatan, samt innehållande en areal af 902,5 
kvadratalnar enligt af Stadsingeniören upprättade karta, till ett pris af 1 krona 50 öre 
per kvadrataln. [Anm: Dagens adress är Gullmarsgatan 15.] 
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1911-04-01 Köpingsfrågan å Slätten Sammanträde hålles på tisdag i Slättens skolhus för 
hörande om allmänna meningen rörande köpings bildande. Obs: annons i dagens 
tidning. 
Annons Sammanträde Enligt kommunalstämmobeslut i Lyse den 28 mars [1911] 
kallas innevånare å Slätten, Liden, Höjden och Dalskogen till möte i Slättens skolhus 
nästa tisdag den 4 april kl 4 e.m. för att höras om allmänna önskemålet är att dessa 
lägenheter skola skiljas från Lyse socken för bildande av köping. Fiskebäck den 31 
mars 1911, C.A. Nilsson. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-04-01/KJ) 

 
1911-04-05 Köpingsfrågan å Slätten Det till i går e.m. utlysta sammanträdet å Slätten för 

utrönandet av allmänna meningen rörande Slätten, Liden, Höjden och Dalskogens 
skiljande från Lyse för bildande av egen köping hade samlat en massa deltagande. 
Sammanträdet hölls under ordförandeskap av her C.A. Nilsson i Fiskebäck. Som 
sekreterare tjänstgjorde skollärare Oscar Hedén. Herr Carl Alfred Qvillberg yrkade å 
den tillsatta kommitténs vägnar till bifall till förslaget om nämnda samhällens 
bildande av köping och anförde de skäl han ansåg tala för en dylik åtgärd. Från en del 
Dalskogsbor framkom betänkligheter, dock utan angivande av motiv. De närvarande 
uttalade sig också med överväldigande flertal för bildandet av köping. 13 av 
mötesdeltagarne boende i Dalskogen anmälde sina reservationer mot beslutet. Till 
justeringsmän valdes herrar Carl Alfred Qvillberg och Ernst Gustaf Stenbäck, 
varefter sammanträdet avslöts av ordföranden under uttalande av ett lycka till i det 
tillämnade företaget. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-04-05/KJ) 

 
1911-04-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige protokoll, § 36 (avskrift KJ): 
 Magistraten hade infordrat Stadsfullmäktiges yttrande öfver en af Hulda Nilsson i 

Kyrkvik N:o 36 hör i staden hos Konungens Befallningshafvande gjord anhållan att 
få i nämnda hus under tiden från den 1 juni till den 15 September detta år till spisande 
gäster vid måltider servera vin och öl. 
 
Med anledning häraf beslöto nu Stadsfullmäktige, sedan handlingarna i ärendet 
föredragits, att tillstyrka bifall till ansökningen ifråga. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. [Anm: Dagens adress är Lilla 
Kyrkogatan 28.] 

 
1911-04-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige protokoll, § 38 (avskrift KJ): 
 Från Magistraten hade följande skrifvelse ankommit: 

 
”Til Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då det visat sig att en mera effektiv kontroll å sotningen, här i staden behöfver 
anordnas, får Magistraten härmed föreslå att Stadsfullmäktige måtte för detta 
ändamål besluta att 9 § och 15 § 2 mom. I den för staden gällande brandordningen 
måtte utgå samt att 9 § måtte erhålla följande lydelse: 
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”Till kontroll därå att sotning på bestämda tider fullgöres skall sotaren uti en för 
ändamålet genom Magistratens försorg upplagd liggare, som honom tillhandahålles, 
låta vederbörande husägare eller vice värd eller hyresgäst för hvarje gång sotning 
skett verkställa anteckning därom, hvilken anteckning skall ske genast eller sist inom 
fyrtioåtta timmar. Denna liggare skall uppvisas med ett mellanrum af högst sex 
veckor för en af Magistraten utsedd person, hvilken granskar anteckningarna, och, i 
händelse därvid uppdagas försummelse, den sotaren icke gitter nöjaktigt förklara, har 
att anmäla förhållandet hos Magistraten. Uti ifrågavarande liggare må vederbörande 
äfven anteckna de anmärkningar mot sotarens beteende, hvartill fog kan finnas.” 
 
I stället för 15 § 2 mom. Bör förekomma följande bestämmelse: ”Tillhandahåller 
sotaren icke den i § 9 här ofvan omförmälda liggare vid hvarje verkställd sotning, 
böte för hvarje gång en krona.” 
 
Magistraten får till upplysning om liggarens beskaffenhet öfverlämna styrkt afskrift 
af en denna dag till brandsynenämnden aflåten skrifvelse och åberopar Magistraten i 
öfrigt en skrifvelse i detta ärende från brandchefen här i staden jämte tvänne 
brandordningar den ena för Södertälje och den andra för Saltsjöbadens köping, däri 
liknande bestämmelser äro intagna. 
 
Rådhuset i Lysekil den 4 April 1911. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Härvid fanns fogadt deruti omnämnda handlingar, af hvilka de åberopade 
skrifvelserna hade följande lydelse: 
 
”Till Magistraten i Lysekil, 
 
Med anledning af de ständigt återkommande klagomålen från allmänheten öfver att 
eldstäderna i Lysekil icke sotas på de tider, gällande brandordning föreskrifver, och 
då kontroll öfver sotningen härstädes enligt nu gällande system icke verkställes mer 
än en gång om året, neml. Vid ordinarie brandsyn i Maj eller Juni, vid hvilken tid 
klagomålen öfver uraktlåten eller försenad sotning under den gångna vintern hunnit 
glömmas, samt sotarens anteckning i brandboken angående verkställd sotning icke är 
bekräftad af husägaren, får jag föreslå, att Magistraten behagade besluta följande 
ändring i ofvan berörda hänseende: 
 
En tryckt journal enl. bifogadt formulär upprättas med en sida för hvar inom Lysekil 
belägen fastighet, som är försedd med en eller flera eldstäder. 
 
Efter verkställd sotning inom en fastighet gör sotaren härom anteckning i en mindre, 
medhavd bok, ur hvilken uppgifterna sedan efter slutadt dagsarbete införas i 
journalen. De i journalen införda uppgifterna skola senast inom 48 timmar efter 
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verkställd sotning uppvisas för respektive husägare eller vice värd, som genom att 
ditskrifva sitt namn bekräftar sotningen, samtidigt han äger inskrifva om något 
anmärkningsvärdt förekommit vid sotningen. Denna journal uppvisas och 
kontrolleras minst hvar 6 veckors dag af en af Magistraten utsedd person, som efter 
kontrolleringen bekräftar samma med sin namnteckning. 
 
I Mariestad verkställes sotningen kl. 6-12 f. m. Samma eftermiddag anskaffar sotaren 
från husägaren eller vice värden dennes namnbekräftelse å sotningen, som införes i 
journalen. 
 
Sotaren är vid vite ålagd att för granskning framvisa journalen för Magistraten vid 
dess första sammanträde i hvar månad. 
 
Ungefär enahanda är förhållandet i Uddevalla. 
 
Lysekil den 12 November 1910. 
 
EMIL LÖFBERG. 
 
”Afskrift. 
 
Till Brandsynenämnden i Lysekil. 
 
Magistraten får härmed meddela att Magistraten denna dag har fattat beslut om 
vidtagande af åtgärder i syfte att åstadkomma en mera effektiv kontroll å sotningen 
här i staden. Denna kontroll skall utöfvas på det sätt, att det skall åligga sotaren att 
anskaffa kvitto å hvarje verkställd sotning i en för detta ändamål upprättad liggare.  
 
Denna liggare skall så inrättas att däri förekommer ett upplägg för hvarje fastighet i 
staden. Öfverst på detta upplägg antecknas fastighetens nummer och gatan där den är 
belägen, ägaren till fastigheten eller namnet å den vice värd, som utöfvar uppsikt 
öfver fastigheten, samt antalet eldstäder af olika slag. I öfrigt skall liggaren vara 
inrättad i öfverensstämmelse med ett här bilagdt formulär med undantag ag att 
kolumnen för sotarens signatur utgår. 
 
Magistraten föreställer sig att denna liggare lämpligast kan upprättas i sammanhang 
med ordinarie brandsyn, enär samtliga stadens fastigheter vid brandsynen besökas 
samt det därvid torde vara för brandsynenämnden synnerligen lätt att ifylla ofvan 
antydda rubriker. 
 
Med anledning häraf får Magistraten anhålla, att brandsynenämnden ville gå i 
författning om upprättande af ifrågavarande liggare i sammanhang med innevarande 
års ordinarie brandsyn, hvarvid Magistraten får erinra om lämpligheten af att 
fastigheterna i liggaren ordnas gatuvis med numren efter varandra, så att en viss 
fastighet utan alltför stort besvär kan uppsökas. I slutet af liggaren bör anordnas ett 
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register öfver gatornas namn med angifvande af numren å de upplägg, som hvarje 
gata omfattar. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Rätt afskrifvet betygar   Ex officio: 
    AXEL SUNDBERG 
 
Efter att hafva tagit del af handlingarna i ärendet beslöto Stadsfullmäktige enhälligt, 
att § 9 och 2:dra stycket af § 15 i den för staden gällande brandordningen skulle hvar 
för sig få sådan förändrad lydelse som Magistraten föreslagit. 
 
Genom Ordförandens försorg skulle detta beslut för vinnande af fastställelse å 
detsamma vederbörligen expedierats. 

 
1911-04-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige protokoll, § 39 (avskrift KJ): 
 Revisionsberättelsen för Lysekils Brännvinsförsäljningsaktiebolags räkenskaper och 

förvaltning för försäljningsåret den 1 januari-31 december 1910 föredrogs, hvarefter 
Stadsfullmäktige för Lysekils stads del beviljade vederbörande ansvarsfrihet för den 
tid ifrågavarande revision omfattade. 

 
1911-04-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktige protokoll, § 40 (avskrift KJ): 
 Herr Nilsson hade inkommit med följande skriftliga motion, som nu föredrogs: 

 
”Till Lysekils Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Sedan stadsfullmäktiges beslut af den 14 April 1910 att tilldela Lysekils samskola ett 
extra anslag af 500 kronor för år 1910 Konungens Befallningshafvande upphäfts, ser 
skolans styrelse sig nödsakad hemställa att Herrar stadsfullmäktige behagade anslå 
500 kr, såsom fyllnadsbidrag till 1910 års anslag. Då Kgl. öfverstyrelsen anhållit om 
omedelbart insändande af handling, som utvisar att kommun eller enskilda donatorer 
åtagit sig att bidraga till lärarinnors ålderstillägg och pensionering enligt de grunder 
som bestämmas genom nåd. Kung:n den 29 Okt. 1909, får Styrelsen i anledning häraf 
anhålla att stadsfullmäktige måtte besluta att från och med innevarande år såsom 
pensions- och åldersbidrag bevilja för ändamålet erforderligt belopp, enligt bifogade 
utredning för de närmaste 5 åren beräknadt till 130-190 kronor årligen. 
 
Lysekil 10 April 1911. 
 
AXEL NILSSON.” 
 
Under diskussion talade Herr Nilsson för bifall till sin motion och afgörande af 
frågan utan remiss. 
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Herr Lilliehöök föreslog frågans utredning genom en kommitté eller ock, om ärendet 
skulle slutbehandlas i dag, att stadsfullmäktige skulle besluta anslå 500 kronor till 
pensions- och åldersbidrag för de närmaste 5 åren, hvilket sistnämnda alternativ 
jämväl af Herr Nilsson tillstyrktes. Herr Lindman föreslog, att frågan skulle afgöras i 
dag, ihvad det anginge begäran om fyllnadsbidrag för 1910, men i öfrigt remitterades 
för utredning, medan Herr Anderson yrkade remitterande af hela ärenden till 
Drätselkammaren. 
 
Ordföranden framställde proposition på de olika yrkandena, hvarvid Stadsfullmäktige 
med afslag å öfriga yrkanden beslöto i enlighet med Herr Andersons yrkande att 
remittera ärendet till Drätselkammaren för utredning. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1911-04-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 42 (avskrift KJ): 

”Uti ingifven och nu föredragen skrifvelse hade Lysekils Skyttegille anhållit om 
beviljande af ett anslag å 250 kronor af Lysekils stad. 

 Under diskussionen upplystes, att uti budgeten för året upptagits ett belopp af 250 
kronor till bidrag åt skyttegillet, samt yrkades af Herrar Lindman och Gunnerson, att 
ansökningen om anslaget ifråga i dag skulle bifallas, medan Herr Lilliehöök yrkade 
ärendets remitterande till Drätselkammaren, ett yrkande, hvari Herr Dahlström, som 
förut yrkat afslag å ansökningen, instämde. 

 Sedan diskussionen förklarats afslutad, beslöto Stadsfullmäktige, efter framställd 
proposition på bifall hvartdera af de framställda yrkandena, att, med afslag om 
ärendets remitterande till Drätselkammaren för yttrande, bevilja ansökningen ifråga.” 

 
1911-04-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 43 (avskrift KJ): 
 Hamnstyrelsen, som å sammanträde den 6 dennes bland annat beslutit att ingå till 

Stadsfullmäktige med anhållan om godkännande av utav Hamningenjören uppgjord 
plan för ett framtida utförande af kaj och pir i norra hamnen, hade inkommit med 
utdrag av dess protokoll för nämnda dag, innehållande dess förenämnda beslut och 
åberopade Hamningeniörens plan, den senare af följande lydelse: 
 
”Förslag till anläggandet af hamnpir och kaj i Lysekils Norra Hamn. 
 
Hamnpiren har samma läge som det af Major Helleberg i Maj 1910 inlämnat 
förslaget, med utgångspunkt å grundet närmast söder om Backman & Lyckes 
kolgård. Kajsträckan, som å Major Hellebergs förslag afslutades vid Fiskebryggan, är 
här utdragen intill Cornérs brygga eller 50 meter längre. Hamnpirens södra sida 
förses med murad stenkaj, som uppföres å ett i fyllningens slänt utschaktat plan, 4 m. 
under vattenytan (se sektionsritningen af hamnpiren). För minskning af 
utschaktningen i slänten torde den murade stenkajen kunna utflyttas inemot 1 meter, 
såvida sättning i det utfyllda underlaget ej befaras. 
 
Kostnad för 50 m lång och 9 meter bred Hamnpir: 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 47.docNyhetsbrev 47 20231027 © Per Stenros Sid 23 
 

 
Planering vid pirens utfyllning 9.000 kbm . . . kr.  900:- 
 
Utschaktning ur slänten med tillhjälp af dykare 

700 kbm á 2:50 kronor . . .    kr. 1.750:- 
 
Kajmur 50 meter lång, 504 kbm á 20:- kronor . .  kr. 10.080:- 
Summa kronor       12.730:- 
 
eller per meter kaj 255 kronor. 
 
Samma pir med träskoning i stället för murad kaj skulle kosta 3.600 kronor. 
 
Kajen emellan hamnpiren och Cornérs brygga, å planriktningen betecknad med linien 
A-B, är 131 meter lång, hvaraf 10 meter med 2,7 meter vattendjup, 91 meter med 4 
meter vattendjup samt 30 meter med 2 meter vattendjup (se ritning). 
Betydande muddringsarbeten måste här företagas för bortskaffande af den lösa 
dymassa, synnerligast å sträckan från kölhalningsbryggan förbi Fiskebryggan, på 40 
meters längd, där muddret behöfver upptagas till 2 meters djup för att den i 
mudderrännan utfyllda stenmassan måtte få tillräcklig bärighet efter sjunkningen. 
 
Kostnad för kajen A-B 131 m. lång. 
 
Muddring 1.299 kbm. á 3:- kronor …   kr.  3.600:- 
Pallsprängning 30 kbm. á 10:- kr   kr. 300:- 
Utfyllningen av mudderrännan med skrotsten 

och skärf 800 kbm, á 1:20 kr,   kr 960:- 
Kajmur för 2,7 m. vattendjup  90 kbm. 
Kajmur för 4,0 m. vattendjup  1.047 kbm 
Kajmur för 2,0 m. vattendjup  163 kbm  
 Tillsammans                1.300 kbm á 20:- kr. 26.000:- 
Planering av utfyllning inom kajen 

5.999 kbm á 10 öre    kr, 500:- 
Grusfyllning och planering 255 kbm á 2 kr  kr. 510:- 
Förtöjningsringar nedsatta 12 st á 10 kr  kr. 120:- 
Kloakförlängningar vid Backmans och 

Lindboms bryggor 39 m á 20:-  kr. 780:- 
     Summa kr. 32.770:- 
Per meter kaj 250 kronor. 
 
Samma kajsträcka med träskoning 8.924:- kr. 
Lysekil i mars 1911. 
 
J. CALANDER” 
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Vid förslaget voro jämväl fogade däruti omförmälda ritningar.  
 
Sedan samtliga handlingar genomgåtts och granskats, beslöts efter en stunds 
diskussion på yrkande af Herr Lindman m. fl. att bifalla Hamnstyrelsens 
ifrågavarande anhållan, hvarjämte det uppdrogs åt samma Styrelse att ombestyra 
utfyllningen för den tillämpade piren enligt förslaget ifråga. 

 
1911-04-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 44 (avskrift KJ): 
 En från Fotografen Johan Westling i Sunne, Värmland, inkommen ansökan om 

afskrifning af honom enligt förmenande oriktig, påförd skatt i Lysekil för 1908, 
bordlades för utredning. 

 
1911-04-19 Fastighetsaffär Huset n:o 29 vid Kungsgatan försåldes i går av herr August 

Andersson till konsul Johan Gustaf Gunnerson. Köpesumman är 30.000 kronor. 
Tillträdet skedde samma dag. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-04-19/KJ) [Anm: Dagens adress är 
Kungsgatan 39.] 

 
1911-04-26 Svensk motorbåt till Kaspiska havet AB C.O. Christianson & Co i Strömstad har 

av en rysk affärsman fått beställning på en motorbåt att levereras inom tre månader. 
Båten som skall användas å Kaspiska havet, skall vara 60 fot lång och inredd efter ett 
mönster av de å samma varv förut byggda båtarna samt försedd med en 40 hästars 
Lysekilsmotor. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-04-26/KJ) 

 
1911-04-29 Bolinders bekanta reklambåt avgick i onsdags från Lysekil till Antwerpen, dit den 

är rekvirerad för att för belgiska fiskare demonstrera trålfiske med motor. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1911-04-29/KJ) [Anm: Rubrikens originalstavning var ”Bollinders”.] 

 
1911-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 47 (avskrift KJ): 
 Uti bordlagda ärendet angående införlifning med Lysekils stad af Slätten m. m. hade 

Drätselkammaren inkommit med yttrande, innefattadt i följande: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträdet den 29 
april 1911. 
 
§ 89. De den 10 sistlidne januari, § 7 i protokollet, för afgifvande af förslag till 
slutligt yttrande i frågan om införlifning med Lysekils stad af Slätten m. m. utsedda 
kommittérade hade inkommit med följande, nu föredragna:  
 
”Utredning rörande kostnaderna för Slättens & Dalskogens och Lidens införlivning 
med Slätten. Bil. 
 
Efter öfverläggning beslöt Kammaren att, med uttalande af önskvärdheten och 
fördelen af en införlifning med staden snarast möjligt af föreslagna områden med 
undantagande af Dalskogen, likväl – på grund af de stora utgifter genast och 
sedermera årligen införlifningens verkställande enligt den förebragta utredningen 
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syntes förutsätta och med hänsyn till, att staden för närvarande ej ansåges kunna bära 
ytterligare så stora utgifter – afstyrka bifall för närvarande till 
sammanslagningsförslaget, men ville Drätselkammaren istället föreslå, att 
Stadsfullmäktige beslöte att låta verkställa utredning angående kostnaderna för en 
införlifvning med staden af området närmast staden från Fridhems östra gräns längs 
utmed bergåsen till Vallbodalen. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan. 
JOSEF CENTERWALL. 
 
I transsumerade delar rätt utdraget; betygas 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Detta yttrande föredrogs nu. 
 
Under öfverläggningen yrkade Herrar Lilliehöök, Wallén, Nilsson och Andersson 
bifall till Drätselkammarens förslag i frågan. 
 
Efter afslutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att i enlighet med 
Drätselkammarens förslag låta verkställa ny utredning angående kostnaderna för en 
införlifning med staden af området närmast staden från Fridhems östra gräns längs 
utmed bergåsen till Vallbodalen. Det uppdrogs åt Drätselkammaren att föranstalta om 
denna utredning. 

 
Bilaga till protokoll N:r 6 § 47. 
 
Utredning rörande kostnader för  
 
Slätten & Dalskogen – Lidens införlifning med Lysekil. 
 
I ofvan åberopade utredning hafva at Drätselkammaren utsedda kommitterade: 
 
Herr J. A. Anderson, 
” John Sterner, 
” J. h. Lindman och 
” O. Wallén 
Deltagit och kommit till följande slutresultat: 
 
Reglering. 
Då områdena måste kartläggas, och tomterna och gatornas läge bestämmas, anses att 
det minsta som närmelsevis kan behöfvas är kronor 6.000:-. 
 
Renhållningen. 
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Kostnaden för denna kan ej beräknas ringare än kronor 1.500:- 
 
Lärarepersonal & Skolhus. 
Lyse kommuns anspråk på ersättning för skolhus och tomt med kronor 32.368:25 
anses bör utgå, ty då till införlifning föreslagna områden utgör mera än 1/3 af Lyse 
församling, må det anses rimligt att dessa för sin del erhåller Slättens skolhus med 
tomt då de afstå från sina andelar uti öfriga skolhus, kyrkokassa, 
komministerboställe, kyrkoherdeboställe, enkesäte, tingshus, domare- och 
läkareboställe samt vägkassan. Hvad skolan beträffar, så finnes nu, efter hvad vi 
kunnat inhämta, ej mindre än 315 skolbarn att undervisa. Genom Dalskogens 
medtagande i införlifningen kommer denna siffra att ökas med ytterligare ett 25-tal 
barn som nu gå till Ulseröd skolhus; alltså allaredan nu cirka 350 skolbarn. Då till 
undervisningen icke finnes mera än ett skolhus med 4 lärosalar, så har 
undervisningen hittills måst ske med hvarannan dags läsning, men då detta ej kan 
fortgå, blifver följden den att staden genast efter införlifningen får uppföra ett nytt 
skolhus för en kostnad af minst 40.000 kronor. den inkomst af 1.000 kronor i hyra för 
lägenheten i skolhuset som förut varit beräknad, bortfaller, ty det finnes endast 3 
källarelägenheter, hvilka tillsammans inbringa 360 kronor per år. inkomsten 
försvinner emellertid genom att lönerna i Lysekil äro 1 å 200 kronor högre per lärare 
än hvad fallet är i Lyse socken. Vi anse därför att nuvarande löner till 
lärarepersonalen å Slätten bör kvarstå oafkortade. Då härtill kommer att Lysekils 
skoldistrikt är skyldigt hålla skolundervisning hvarje dag, så måste för att detta skall 
kunna ske, nyanställas 2 folkskolelärarinnor och 2 småskole-d:o med en lön – efter 
afdrag af statsmedel – af årligt 2,233:33, hvadan den årliga afgiften för Slättens 
lärarepersonal skulle komma att draga minst kronor 5.233:33. 
 
Fattigvården. 
Denna har säkert beräknats för lågt, ty då folkmängden utgör cirka hälften mot 
Lysekils och de ekonomiska förhållandena odisputabelt äro sämre å Slätten m. m. än 
i Lysekil, så anses att det aldra minsta som till att börja med kan behöfvas bör utgöra 
40 % af Lysekils fattigvårdsavgift, eller i rundt tal kronor 8.000:-. 
 
Ljusfrågan. 
Anläggningen och ordnandet med denna, kan beräknas till kronor 5.000:-, samt 
belysningen årligen till kronor 1.000:-. 
 
Gatu- & Vägunderhåll. 
m. m. kommer säkert att draga årligt kronor 1.000:- 
 
Tjänstemän. 
Genom införlifningen uppstår en del merarbete för åtskilliga af stadens tjänstemän 
och som för sitt merarbete kan anses berättigade till löneförhöjningar. Denna 
löneförhöjning drager sannolikt minst kronor 2.000:- per år. 
 
Barnmorskan. 
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Aflöning till denna får medtagas till kronor 500:- per år. 
 
Dräneringen. 
Då vederbörande redan så godt som ålagt Slätten att verkställa dränering, kan 
naturligtvis icke Lysekil undgå att genast verkställa en del arbeten härför. Kostnaden 
torde dock tillsvidare kunna inskränkas till kronor 6.000:-. 
 
Epidemisjukhus. 
Då 1:ste Stadsläkaren för länge sedan påpekat nödvändigheten af ett dylikt å Slätten, 
blifver nog staden tvungen uppföra ett mindre sådant. Kronor 10.000:- är en blygsam 
summa för detta ändamål. 
 
Brandväsendet. 
Enligt Brandchefens utlåtande drager denna post en utgift af kronor 1.605:- - första 
året och därför årligt återkommande kronor 1.400:- per år. 
 
Underhåll af skola och material. 
Bör beräknas till kronor 1.000:- per år. 
 
Barnavårdsnämnd. 
Anslag till denna får medtagas till ett belopp af kronor 1.000:-. 
 
Polisväsendet. 
Ehuruväl kommitterade härtill nämndt en låg siffra och mera troligen kommer att 
behöfvas, har beloppet dock bibehållits med 1.200:- kronor per år. 
 
Oförutsedda utgifter. 
Dessa uteblifva nog ej och man gör klokt i att medtaga samma. Ett belopp af 1.000:- 
kronor årligt är en låg beräkning. 
 
På grund af förestående skulle kostnaden, med hänsyn till införlifningen af föreslagna 
områden, för staden ställa sig sålunda: 
 
Att upplåta 
 
Till Fastighetsbok Kr. 1.000:- 
”     Reglering ” 6.000:- 
”     Ljusanläggning ” 5.000:- 
”     Nytt skolhus ” 40.000:- 
”     Sjukhus ” 10.000:- 
”     Dränering ” 6.000:- 

 Kronor 68.000:- 
 
Årliga utgifter 
Polisväsendet Kr. 1.200:- 
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Renhållningen ” 1.500:- 
Uppbördsverket ” 1.500:- 
Lärarepersonal ” 5.233:33 
Belysning ” 1.000:- 
Barnmorskans lön ” 500:- 
Gatu- och vägunderhåll ” 1.000:- 
Fattigvården ” 8.000:- 
Ökade tjänstelöner ” 2.000:- 
Brandväsendet ” 1.400:- 
Underhåll af skolhus 
 och material ” 1.000:- 
Barnavårdsnämnden ” 1.000:- 
Oförutsedda utgifter ” 1.000:- 
 Kronor 26.333:33 
 
Härtill kommer ränta och amortering af förestående lån å kronor 68.000:- á 6 %  
 Kronor 4.080:- 
Årlig afgift Summa Kronor 30.413:33 
 
 
Enligt kommitterades utredning utgjorde skatteinkomsten å föreslagna 
införlifningsområden för 1909 kronor 9.981:45 som efter 14 ggr, bevillningen 
motsvarar cirka 713 bev. kronor. Om vi nu antaga att häraf 1/3-del utgör 
fastighetsbevillning och denna möjligen kunde fördubblas, kan man dock ej nå mera 
än 950 bevillningskronor. 
 
Med beräkning efter den skatt Lysekil nu har eller 7 ggr, bevillningen skulle alltså 
Slätten kunna lämna skatt kronor 6.650:-, hvadan alltså resten, eller kronor 23.703:33 
måste utdebiteras. 
 
Till ofvanstående kommentar: 
 
Lösen af gatumark. 
m. m. och utan att nämna siffror får dock påpekas att denna utgift i en snar framtid 
blifver ganska dryg. 
 
Anslag till komminister. 
Efter Slätten införlifning får denna fråga sannolikt medräknas. Göromålen komma att 
ökas och kunna ej bestridas af en prästman.  
 
Kyrkogård. 
Då denna är liten nog för Lysekils eget behof, så måste, efter införlifningen af Slätten 
m. m. säkert inom de närmaste 5 åren blifva nödvändigt anskaffa ny sådan. 
 
Stadens tomtförsäljningar. 
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Efter Slättens m. m. införlifning kommer dessa att minskas, möjligen helt upphöra en 
lång tid framåt. med den tillgång af billiga byggnadstomter Slätten eger, tör man 
antaga att byggnadsverksamheten förläggas dit, och då kan naturligtvis staden ej 
påräkna få sälja tomter, hvadan äfven amorteringen af jordlånet måste påföras 
stadens årliga utgifter med cirka 30.000:- kronor eller närmare 2 ggr. bevillningen. 
 
Lysekil den 31 Mars 1911. 
JOHN STERNER. 
 
J. A. ANDERSON med reservation ifråga om fattigvården som säkert kommer att 
draga en betydligt större årlig utgift än här upptagna 8.000:- kronor. 
 
OSCAR WALLÉN med reservation i frågan om regleringskostnaden, äfvensom att 
den beräknade summan till fattigvården icke torde uppnås förr än efter cirka 10 år. 
 
J. H. LINDMAN (utan reservation). 

 
1911-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 48 (avskrift KJ): 
 Uti det under § 40 här ofvan förut antecknade ärendet, innefattande motion af Herr 

Nilsson om beviljande åt Lysekils Samskola dels af ett extra anslag å 500 kronor 
såsom fyllnadsbidrag till 1910 års anslag och dels af för pensions- och åldersbidrag 
för de närmaste fem åren, innevarande år inräknade, erforderligt belopp, enligt 
motionen bifogad utredning för de närmaste fem åren beräknadt till 130 – 190 kronor 
årligen, hade Drätselkammaren inkommit med begärdt yttrande. 
 
Sedan Drätselkammarens uttrande föredragits, och däraf inhämtats, att 
Drätselkammaren tillstyrkte Stadsfullmäktige att bevilja såväl det begärda extra 
anslaget å 500 kronor som jämväl såsom ålders- och pensionsbidrag 160 kronor 
årligen, beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att för Lysekils Samskolas räkning bevilja 
dels femhundra kronor såsom tillägg till 1910 års anslag och dels för fem års tid. 
Räknad från och med detta års början, ålders och pensionsbidrag med etthundrasextio 
kronor årligen, hvilka sålunda beviljade belopp skulle utgå af de för oförutsedda 
utgifter anslagna medel. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1911-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 49 (avskrift KJ): 
 Bordlagda, under § 44 här ofvan förut antecknade ärendet, innefattande ansökan af 

Johan Westling om befrielse från erläggande af skatt för år 1908, förevar åter till 
behandling. 

 
Sedan de förut befintliga ovh nyinkomna handlingarna i ärendet föredragits, beslöts 
med afslag å af Herr Anderson gjordt yrkande om afslag å Westlings begäran, att 
remittera ärendet till Drätselkammaren för yttrande. 
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1911-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 50 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade den 22 nästlidne april beslutit att i och för anskaffande af 

medel till inbetalande af andra hälften af det i järnvägen Lysekil-Smedberg tecknade 
aktiebeloppet upptaga ett växellån å 350.000 kronor per sex månader om möjligt 
samt till en ränta af högst 4 ½ %; dock skulle beslutet underställas Stadsfullmäktiges 
pröfning. 
 
Sedan nu inkommet utdrag af Drätselkammarens ofvannämnda protokoll, 
innehållande sagda beslut, föredragits, beslöto Stadsfullmäktige på yrkande af Herr 
Lilliehöök att godkänna ifrågavarande af Drätselkammaren sålunda fattade beslut. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1911-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 51 (avskrift KJ): 
 Från Byggnadsnämnden har följande skrifelse inkommit: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige, Lysekil. 
 
Den 19 sistlidne mars öfverlämnade Lysekils Järnvägsaktiebolag till 
Byggnadsnämnden följande handlingar: 
 
1:o) en den 1 februari 1911 dagtecknad plankarta öfver indragningen af den 
projekterade järnvägen Lysekil – Smedberg till staden i skala 1:1000 jämte därå 
tecknad arealberäkning; 
 
2:o) plan- och profilritningar öfver de närmast staden belägna 2,5 km af järnvägen. 
 
Järnvägsbolaget hade härvid meddelat att Kunglig Maj:t vid beviljande af koncession 
å järnvägsföretaget förbihållet sig att särskilt pröfva förslaget i de delar, som rörde 
järnvägens indragning till staden, samt att innan sådant skedde, det ålåge bolaget att, 
på sätt Kungliga Kungörelsen den 31 augusti 1907 bestämde, öfver planen höra 
Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning häraf utfärdade Byggnadsnämnden kungörelse därom, att förslaget till 
Byggnadsnämnden inkommit och att det hölles för allmänhetens granskning 
tillgängligt å Järnvägsbolagets kontor hvarje söckendag intill den 24 i denna månad, 
samt att den, som hade något att anmärka mot förslaget, ägde sådant tillkännagifva 
hos Byggnadsnämnden inom den kungjorda tiden. 
 
Denna kungörelse infördes i den härstädes utkommande tidningen Lysekilsposten, 
första gången den 21 Mars. 
 
Härjämte afsändes den 28 Mars enahanda underrättelse med allmänna posten till 
samtliga ägare af mark inom det område inom staden, som berördes af ifrågavarande 
förslag. 
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Inom den kungjorda tiden har till Byggnadsnämnden anmärkning emot förslaget 
insändts allenast af Drätselkammaren i Lysekil å Lysekils stads vägnar. 
 
Med tillkännagifvande häraf får Byggnadsnämnden härmed jämlikt Kungliga 
Kungörelsen angående bestämmelser ifråga om behandling af förslag till stadsplan 
och tomtindelning den 31 Augusti 1907, öfverlämna ofvan omförmälda handlingar 
till Stadsfullmäktige för vederbörlig pröfning af förslaget jämte Drätselkammarens 
yttrande i ärendet. 
 
För egen del får Byggnadsnämnden anföra följande: 
 
Byggnadsnämnden tillåter sig erinra därom, att ett af Civilingenjören Gellerstedt 
utarbetat förslag till revision af den nuvarande stadsplanen samt förslag till stadsplan 
å nya områden, afsedda för bebyggande, varit underställt stadsfullmäktiges pröfning, 
samt att detta förslag icke upptagit de områden, som kunde tänkas blifva berörda af 
järnvägens indragning till staden. Det hade nämligen ansetts, att med 
stadsplaneförslaget i denna del borde anstå, till dess järnvägens sträckning genom 
staden blifvit vederbörligen fastställd.  
 
Då nu planen för denna sträckning blifvit uppgjord, har Byggnadsnämnden inhämtat, 
att den begränsar möjligheten att åt sjösidan till utvidga Kungsgatans fortsättning, 
som benämnes Landsvägsgatan. Därest den vid 1873 års reglering fastställda norra 
gatulinien bibehålles, blir Landsvägsgatans bredd allt för ringa, om den andra 
gatulinien skall sammanfalla med den föreslagna gränsen för järnvägens område. 
Byggnadsnämnden får fördenskull hemställa, att järnvägens område vid Vadet något 
inskränkes i syfte att bereda minst 12 meters gatubredd intill 1873 års norra gatulinie 
på sätt en genom nämndens försorg å plankartan anbragt röd, med a-b-c betecknad 
linie utvisar, samt att stationshuset måtte för samma ändamål utflyttas åt sjösidan 
omkring två meter på sätt jämväl å plankartan med röda linier skulle utmärkas. 
 
Härvid ansåg sig nämnden jämväl böra framhålla, att vid komplettering af 
stadsplaneförslaget beträffande ifrågavarande områden funnes möjlighet att 
ytterligare öka Landsvägsgatans bredd genom att flytta den norra gatulinien några 
meter längre åt norr än hvad 1873 års gatulinie utvisar. 
 
Slutligen får nämnden framhålla, att trekanten bakom stationshuset icke bör 
instängas, utan lämnas öppen såsom en allmän plats. 
 
I öfrigt har Byggnadsnämnden icke något att invända mot järnvägsbolagets förslag, 
utan tillstyrker dess antagande med de af nämnden nu föreslagna ändringarna; och då 
dessa ändringar icke beröra någon annan jordägare än staden, torde de icke, därest 
förslaget i ändrat skick antages, kunna föranleda till att förslaget behöfver utställas 
för allmänhetens hörande. 
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Lysekil den 29 April 1911. 
 
På Byggnadsnämndens vägnar: 
 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Vid skrifvelsen var fogadt detta: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 22 
April 1911. 
 
§ 76. Bordlagda, under § 72 här ofvan förut antecknade ärendet, innefattande 
meddelande från Byggnadsnämnden angående upprättad plan för järnvägens 
indragning till Lysekil, företogs nu åter till behandling, därvid en början granskades 
åtskilliga af järnvägsbolaget till kammarens disposition ställda handlingar, däribland 
detta: 
 
Utdrag af renstakningskostnadsförslag för Lysekils järnväg berörande järnvägens 
indragning till Lysekil. 
 
 Tomter    Areal  á kr. kr. 
Lysekils stad tillhöriga  kvm. 4.050 8:- 32.400:- 
Lysekils stad tillhöriga vunna genom  
utfyllning samt bergstomter  
utom Slätteskär   kvm. 6.600 2:- 13.200:- 
Lysekils stad tillhöriga sjöbotten  
och strandmark   kvm. 12.600   0:10 1.260:- 
enskilda i Lysekil tillhörige  kvm. 3.048 8:- 24.384:- 
strax intill stadsgränsen  
tillhöriga tomter   kvm. 2.650 2:- 5.300:- 
        76.544:- 
Husflyttningar       20.000:- 
Flyttning av brunnar      600:- 
Landtmäteri och värdering, 2 km, 
2 á kr, 300       600:- 
     Kronor   97.744:- 
 
Lysekil den 7 april 1911. 
JOH. HALLMÉN.” 
 
Härefter företogs följande af Stadsingeniören Calander gjorda skriftliga uttalande i 
frågan: 
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
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På grund af uppdrag att granska den af Lysekils järnväg ingifna planen öfver 
stationsområdet vid Vadet får jag härmed anföra följande:  
 
Det för järnvägen utlagda stationsområdet inkräktar betydligt på Landsvägsgatan 
midt framför Vadet. En ändring af Gellerstedska förslaget till Landsvägsgatans 
framdragande föreligger alltså; och detta på bekostnad af den gatubredd, af 15 till 18 
meter, som detta förslag upptager. Utan olägenhet torde en minskning af denna 
gatubredd kunna göras; dock ej så stor minskning som Lysekils stationsplan 
förutsätter. Afståndet mellan södra hörnet af Axel Johanssons tomt och 
järnvägsstängslet är å planen upptaget till cirka 9 meter, hvilket får anses vara 
otillräckligt, då denna gatuöppning ligger närmast framför 2:ne hufvudgator, 
nämligen Kungsgatan med 12 meters antagen bredd, och redan trafikerade 
Hamngatan med ungefär samma bredd. Ökning i Landsvägsgatans bredd skulle 
kunna åstadkommas genom minskning i afståndet emellan de 2:ne närmast 
Landsvägsgatan liggande spåren, hvilket å kartan upptages till 9 meter. Den emellan 
nämnda spår liggande mellanplattformen borttages, enär en ändstation ej förutsätter 
tågmöten; tillika framhålles att personplattformens bredd, som å planen är 10 meter, 
kan minskas till 6 meter, då större städer åtnöja sig med ännu mindre 
plattformsbredder. 
 
Å planen är med röd streckad linie den Gellerstedska gatulinien angifven. Denna kan 
dock, med hänsyn till bangårdsområdet, ändras enligt å järnvägsplanen utsatt 
gatulinie. 
 
I öfrigt anser undertecknad att spår och lastplatser äro väl anbragta. 
 
Lysekil den 8 april 1911. 
 
J. CALANDER. Stadsingeniör.” 
 
Efter öfverläggning beslöt Kammaren att dels biträda Stadsingeniörens uttalande i 
frågan och dels såsom sin mening framhålla, att den af bolaget enligt ofvan intagna 
utdrag af renstakningsförslag för järnvägen gjorda värdesättningen å mark, som 
skulle för järnvägen inlösas, vore betydligt missvisande, i det att värdena upptagits 
alldeles för lågt, hvarvid Drätselkammaren särskildt ville framhålla, att den Lysekils 
stad tillhöriga sjöbotten och strandmark, som bolaget upptagit i ett värde af endast 10 
öre per kvadratmeter, vore värd minst lika mycket som den öfrige mark, som bolaget 
för järnvägens indragning till staden tänkt tillösa sig. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas. 
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JOSEF CENTERWALL.” 
 
Dessa handlingar föredrogs nu. 
 
Under överläggningen talade Herr Borgmästaren Sundberg för och yrkade Herrar 
Gunnerson och Jonsson bifall till Byggnadsnämndens förslag angående järnvägens 
indragning till staden, medan Herr Lilliehöök framhöll att, enligt Drätselkammarens 
och hans åsikt kostnaderna för järnvägens indragning till Lysekils stad blifvit oskäligt 
lågt beräknade i järnvägsbolagets renstakningskostnadsförslag, samt yrkade, att 
frågan om kostnaderna för jordlösen nu skulle diskuteras.  
 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och efter framställda propositioner på 
bifall dels till Byggnadsnämndens förslag och dels till Herr Lilliehööks yrkande, 
beslöto Stadsgullmäktige med afslag å sistnämnda yrkande bifalla 
Byggnadsnämndens förslag i ärendet. 
 
Herr Lilliehöök anmälde sin reservation mot beslutet att icke till behandling nu 
upptaga frågan om kostnaderna för järnvägens indragning till staden. 

 
1911-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 52 (avskrift KJ): 
 Följande skrifvelse af Poliskonstapeln Alexandersson föredrogs af ordföranden, som 

upptog densamma såsom egen motion: 
 
”Till Herrar stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Enär undertecknad, som på grund af sjukdom i familjen, kommit på obestånd, får jag 
med åberopande af § 13 i den för Lysekils poliskår gällande instruktion, vördsamt 
anhålla, att Herrar Stadsfullmäktige måtte från och med detta års början låta mig 
komma i åtnjutande af första ålderstillägget ehuruväl jag icke tjänstgjort den därför 
föreskrifna tiden. Med stöd af ofvanstående vågar hoppas, att Herrar 
Stadsfullmäktige måtte beakta denna min anhållan. 
 
Lysekil den 20 April 1911. 
C. I. ALEXANDERSSON, 
Poliskonstapel.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto dels att inhämta Magistratens yttrande öfver ansökningen 
och dels remittera ärendet till Drätselkammaren för yttrande. 

 
1911-05-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 52 (avskrift KJ): 
  
 
1911-05-03 Fabriken förblev osåld. Vid den auktion, som i lördags hölls i Lysekil å Västkustens 

Motorfabriks egendom, löst som fast, slogs för ett anbud av herr A.M. Karlsson å 
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Hunnebostrand å 100.000 kronor. Auktionsförrättaren tillkännagav dock att det 
gjorda anbudet komme att underställas kreditorernas antagande eller avslag. 
Vid ett med kreditorerna hållet sammanträde samma eftermiddag avslogs anbudet. 
Huru med saken vidare kommer att förfaras, är ej bestämt. Möjligen kommer högre 
anbud att avgivas efter hand. Inteckningar å 106.000 kronor vidlåda egendeomen. 
(Nya Lysekils-Kuriren 1911-05-03/KJ) 

 
1911-05-06 Motorbåtarnes segertåg har nu också nått Vänern. Så skriver en Lidköpingstidning, 

att nästan varenda fiskarefamilj skaffat sig motorbåt, som gör mer eller mindre 
regelbundna turer på Lidköping. Inalles lära båtarnes antal i denna trakt uppgå till 43 
stycken. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-05-06/KJ) 

 
1911-05-10 Kungörelse [Slättens köpingsfråga] Medlemmar av Slättens, Lidens, och 

Dalskogens samhälle kallas härmed till allmänt möte i Slättens skola torsdagen den 
11 maj halv 8 e.m. för att bland annat behandla frågan om medels anskaffande [för 
kartläggning] över det påtänkta köpingsområdet. Kommitterade för Slättens mfl 
delars. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-05-10/KJ) [Anm: Två artiklar är sammanfattade enligt ovan.] 

 
1911-05-13 Köpingsfrågan på Slätten Det till i torsdags afton å Slätten pålysta mötet för 

överläggning om speciella ärenden för köpingsfrågans framdrivande [genomfördes å 
Slättens skola]. Kommitterade refererade [först till] ett par tablåer över upprättade 
kostnadsberäkningar. 
Därefter upptogs frågan om det eventuella köpingsområdets kartläggning. Olika 
meningar, om sättet för att komma fram till det önskade målet, gjorde sig gällande, 
och efter en omfattande diskussion beslöts, att såvitt möjligt först söka komma till en 
antaglig överenskommelse med jordägarne om det nya samhällets skiljande från 
kommunen, innan man satte sig ut för kartläggning. 
Därpå beslöts att ytterligare understryka meningen om att fortsätta arbetet för 
köpingens bildande. Till slut uttalade ordföranden, under mötets instämmande, ett 
tack till den okände givaren av 1.000 kronor som bidrag till omkostnader för 
kartläggningen. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-05-13/KJ) 

 
1911-05-13 Flaskpost från Atlanten till Lysekil. Först i november förra året avreste härifrån 

Lysekil tvenne järnarbetare, Tage Andersson och Gerhard Ljungberg, till Amerika. 
Ute på Atlanten den 14 november kommo de överens om att per flaskpost sända 
hälsningar till en kamrat Jakobsson på Mekaniska Verkstaden i Lysekil. På ett blad ur 
en annotationsbok nedtecknades sagda hälsningar och uppgavs att det blåste en stark 
sydostlig storm, men uttrycktes ändock den förhoppningen, att brevet skulle komma 
fram. Datumteckningar var den 14 november 1910. 
Den 11 april 1911 hittades flaskan å norska kusten och upphittaren var vänlig nog att 
sända omnämnda anteckningsblad till adressaten i Lysekil. Det måste ju anses rätt 
intressant, att flaskan efter en 5 månaders sjöresa drivits upp mot skandinaviska 
landet, dit den skulle. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-05-13/KJ) 
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1911-05-13 Havsbadsbassängerna i Lysekil renoveras. Från herrbassängen blir det tillfälle för 
dem som så önska att simma ut i den öppna fjorden. Samma frihet står öppen äfven 
för damerna. Det torde sålunda bli tillfälle till små pikanta möten till sjöss. 
(Bohusläningen 1911-05-13) 

 
1911-05-17 Vid gemensam votering i går har riksdagen med 215 röster mot 145, beviljat 

3.888.000 kronor till byggande av en pansarbåt av F-typ. (Världshändelser i ord och bild 
1911) 

 
1911-05-20 Lysekils Järnvägs AB styrelse antar bland sju anbud på järnvägsbygget ett av 

ingenjör Johan Svensson från Dalby angivet anbud på 900.000 kronor. Häri ingår 
dock ej jordlösen, husbyggnader, stationsinventarier, rullande material, räls och 
växlar. 

 
Arbetet skall föreligga färdigt den 1 juni 1913. 
 
Entreprenören förbinder sig att utefter linjen fritt leverera 8.000 kubikmeter grus och 
påtager sig risken av markens bärighet mot rättighet att vid Ulseröd och Häggvall få 
företaga de omstakningar han önskar och som kan godkännas av statens 
kontrollerande myndigheter. 
 
Stålrälsen skall vara av SJ:s 1878 års nya modell. (Minnesbladet 1938, sid 7-8) 

 
1911-05-20 Fastighets- och Lösöresauktion. Genom frivillig auktion, som förrättas fredagen 

den 26 dennes kl 12 i huset n:o 5 Bansviksbergsgatan, försäljes avlidne sjökapten 
Hans Olssons kvarlåtenskap, bestående av dels nämnda hus å ofri tomt och dels 
diverse lösegendom såsom guld, silver, möbler, kläder, verktyg, hyvelbänk, vävstol, 
en aktie i Ångbåts AB Bohuslänska Kusten, 2 obligationer mm. Huset och värde-
handlingarna säljas först. Lysekil den 17 maj 1911, Elias Sandell. (Nya Lysekils-Kuriren 
1911-05-20/KJ) [Anm: Dagens adress är Bansviksgatan 3.] 

 
1911-05-20 Ett vikingadrama spelat ute i naturen har författaren Fredrik Nycander för avsikt 

att söka åstadkomma i sommar i Lysekil enligt vad han berättat för en intervjuare vid 
ett besök i Malmö, där hans ”Den nye Orestes” här om dagen uppfördes på 
entimmesteatern. Vikingadramat skall spelas i närheten av stranden med ett par höga 
klippväggar i stället för sidokulisser och en blå flik av havet som fond. 
Nycander umgicks redan i fjol sommar med tanken att få upp en specifikt bohuslänsk 
gestalt på scenen. Skulle ett dylikt drama också kunna utföras på sätt som ovan 
nämnts bör verkan bliva så mycket starkare. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-05-20/KJ) [Anm: 
Vikingaspelen uppförs ända fram till år 1917. (SBL, Band 27)] 

 
1911-05-20 Det nya herrbadhuset vid Släggön är nu i det närmaste färdigt och tar sig rätt 

ståtligt ut. Badhuset får tre bassänger, vilkas vattenyta utgör omkring 1.500 
kvadratmeter. 
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Gamla herrbassängen blir nu dambadhus och gamla dambadhuset upplåtes till 
billighetsbad (Nya Lysekils-Kuriren 1911-05-20/KJ) (Lüsch, Lysekils historia, sid 38) 

 
1911-05-22 Byggstarten sker för Lysekils järnväg. (Arvid Sandell, LP2001-12-07) 
 
1911-06-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 56 (avskrift KJ): 
 Föredrogs till Hamnstyrelsens ordförande inkomna handlingar, utvisande att 

Kungliga Lotsstyrelsen lämnat tillstånd till anläggandet af kaj och pir i norra hamnen. 
 

Fullmäktige beslöto öfverlämna handlingarna till Hamnstyrelsen. 
 
1911-06-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 58 (avskrift KJ): 
 Herr Nilsson hade inkommit med följande skriftliga motion: 

 
”Till Lysekils Herrar Stadsfullmäktige. 
 
På grund af bifogad skrifvelse från kungliga öfverstyrelsen för rikets allmänna 
läroverk får undertecknad hemställa, att Herrar Stadsfullmäktige måtte besluta att 
såsom pensions- och åldersbidrag till lärarinnorna vid härvarande Samskola jämlikt 
nådiga kungörelsen angående statsunderstöd åt enskilda läroanstalter den 29 okt. 
1909 för tiden 1911 – 1915 dels lämna ett förslagsanslag af 160 kronor årligen samt 
dels det ytterligare bidrag, som därutöver för samma ändamål kan blifva erforderligt. 
 
Lysekil 15 Maj 1911.  AXEL NILSSON” 
 
Vid motionen fanns fogad däri åberopade skrifvelse, så lydande: 
 
”Till Stadsläkaren D:r Axel Nilsson, Lysekil. 
 
Då i Kungl. Kungörelsen angående aflöning af lärarinnorna vid statsunderstödda 
enskilda läroanstalter samt angående statsunderstöd åt dessa läroanstalter m. m. den 
29 oktober 1909 bland särskilda bestämmelser ifråga om anslag till högre flickskolor 
finnes föreskrifvet, att kommunen eller enskilda donatorer skola bidraga till de vid 
skolan anställda lärarinnornas åldertillägg med hälften af det belopp, staten för 
samma ändamål tillskjuter, så och till lärarinnornas pensionering enligt de grunder, 
som framdeles må varda stadgade, får Kungl. Öfverstyrelsen för rikets allmänna 
läroverk anmoda Eder, att då den af Eder ingifna ansökan angående statsunderstöd 
för Lysekils samskola icke är åtföljd af en förbindelse, som vare sig med afseende på 
de lärarinnorna utgående ålderstilläggen eller till nämnda lärarinnor pensionering 
innefattar ett så vidsträckt åtagande, som ofvannämnda bestämmelser angifva, draga 
försorg därom, att den af Eder öfverlämnade förbindelsen i nu angifna afseenden 
ändras. 
 
Enär de till lärarinnorna utgående ålderstilläggen ej kunna till siffran bestämmas, 
förrän de särskilda lärarinnornas ansökningar om uppflyttning i högre lönegrad blifvit 
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vederbörligen pröfvade och sagda ålderstillägg i hvarje fall på grund af eventuella 
lärarinneombyten kunna komma att under treårsperioden 1910-1012 afsevärdt växla, 
kan det följaktligen icke anses tillfredsställande, att kommuns eller enskilda 
donatorers åtagande i nämnda afseenden fixeras till ett visst belopp, såvidt icke detta 
belopp uttryckligen betecknas som förslagsanslag. Detsamma gäller i tillämpliga 
delar lärarinnornas pensionering. 
 
Stockholm den 12 Maj 1911. 
 B. J:SON BERGQVIST. 
N. G. W. LAGERSTEDT.  ALFRED NORDFELDT. 
G. R. FÅHREUS.   AUG. FALK. 
   O. SELLGREN.” 
 
Dessa handlingar föredrogs nu: 
 
Under den därefter uppkomna öfverläggningen yrkades af:  
 
Herr Nilsson bifall till motionen; 
Herr Lilliehöök: att Stadsfullmäktige skulle för i ofvan intagna handlingar åberopade 
ändamål och för i motionen omnämnda tiden eller åren 1911 till och med 1915 
bevilja ett förslagsanslag af 190 kronor årligen, men icke därutöfver i berörda 
hänseende förplita sig till ytterligare bidrag; och 
 
Herr Lindman: att Stadsfullmäktige skulle förbinda sig att för af motionären 
åberopade ändamål och tid anslå erforderliga medel. 
 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till hvart och ett af de under öfverläggningen framställda 
yrkandena, förklarat sig finna propositionen på bifall till Nilssons motion vara med ja 
besvarad, begärdes votering. 
 
Efter framställd proposition på hvilket af de återstående två yrkandena skulle blifva 
nejproposition, antogs såsom nejproposition Herr Lindmans yrkande, hvarefter 
omröstningen verkställdes enligt följande justerade proposition: 
 
”Den som röstar för Herr Nilssons yrkande, röstar ja, och den som bifaller Herr 
Lindmans yrkande, röstar nej; vinner nej hafva Stadsfullmäktige alltså beslutit i 
enlighet med Herr Lindmans yrkande.” 
 
Vid upprop röstade härefter: Herrar vice ordföranden, Carlsson, Nilsson, Gunnerson, 
Laurin och Löfving ja, men Herrar Lilliehöök, Lindbom, Backman, Anderson, 
Luckey, Sterner, Wallén, Christenson, Lidell, Mattsson, Richter, Lindman, Pehrson, 
Björsell och Hörman nej. 
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Med 15 röster mot 6 hade Stadsfullmäktige alltså beslutit i enlighet med 
nejpropositionen. 
 
Anslaget skulle utgå af de för oförutsedda utgifter anslagna medlen. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1911-06-02 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 60 (avskrift KJ): 
 Bordlagda, under § 52 här ofvan förut antecknade ärendet, rörande polisen 

Alexanderssons begäran att få komma i åtnjutande af första ålderstillägget till hans 
lön, förevar åter till behandling. Af inkomna och nu föredragna handlingar 
inhämtades, dels att Magistraten förklarat sig icke kunna tillstyrka ansökningens 
beviljande, enär sådant skulle kunna föranleda till, andra polismän komma med 
liknande ansökningar, hvarigenom bestämmelserna om villkoren för löneförhöjning 
skulle blifva utan betydelse, därvid Magistraten framhållit, att Magistraten förfogade 
öfver om poliskassa, hvarigenom tillfällig hjälp kunde beredas polismän, och dels att 
Drätselkammaren på af Magistraten anförda skäl afstyrkte bifall till ansökningen. 

 
Stadsfullmäktige beslöto härefter afslå ansökningen ifråga. 

 
1911-06-10 Kartläggningen av Slätten, Liden, Höjden och Dalskogen, för dessa samhällens 

köpingsbildande, har nu tagit sin början sedan kontrakt härför upprättats med 
distriktslantmätaren herr B.H. Landholm, Uddevalla. Karta jämte beskrivning över 
områdena skola vara färdiga före oktober månads utgång. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-06-
10/KJ) [Anm: Var finns denna karta och dessa beskrivningar?] 

 
1911-06-17 Odd Fellow logen i Lysekil bildas under namnet Odd Fellow logen nr 47 Gullmarn. 

(Grusell, sid 113) (Arvid Sandell, LP 2002-05-11) 
 
1911-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 67 (avskrift KJ): 
 Att vid Lysekils Järnvägsaktiebolags bolagsstämma den 21 dennes såsom ombud för 

staden föra dess talan och utöfva dess rösträtt utsågos och befullmäktigades Herr 
Öfversten m. m. C. S. Lilliehöök.  

 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1911-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 69 (avskrift KJ): 
 Uti bordlagda, under § 49 här ofvan senast antecknade ärendet, innefattande ansökan 

af Johan Westling om befrielse från erläggandet af skatt för år 1908, hade 
Drätselkammaren inkommit med begärdt yttrande, som nu föredrogs och hvaraf 
inhämtades, att Kammaren, då ingen anmälan gjorts hos 1908 års taxeringsnämnd 
eller veterligen till annan myndighet, om att Westlings affär härstädes upphört den 1 
oktober 1907, och då Westling icke visat, att han för år 1908 å annan ort än Lysekil 
erlagt annan kommunalskatt än personlig afgift, och han alltså i fall af befrielse från 
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erläggande härstädes af skatten för 1908 skulle slippa från att för samma år erlägga 
annan kommunalskatt än personlig afgift, afstyrkte bifall till Westlings begäran. 
 
Sedan Herr Lilliehöök närmare redogjort för frågans innebörd, sådan som 
Drätselkammaren uppfattadt densamma, afslogs på Herr Anderssons yrkande 
Westlings ifrågavarande ansökan. 

 
1911-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 70 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren anhöll om bemyndigande att till Kassören Gustaf Oskar Hansson 

försälja en tomt i Flaggberget, enligt företedd skizz belägen intill Skolläraren Lyckes 
tomt samt innehållande i areal 407,2 kvadratmeter eller 1.154,41 kvadratalnar. 
 
Priset föreslog Drätselkammaren till 1 krona 50 öre per kvadrataln.  
 
Sedan under öfverläggningen ordföranden upplyst, att Hansson förklarat sig icke vilja 
köpa tomten till högre pris än 1 krona 25 öre per kvadrataln, samt att ordföranden 
ansåge det af Drätselkammaren föreslagna priset för högt, yrkade Herrar Luckey och 
Richter, att man skulle besluta sälja tomten ifråga till Herr Hansson för ett pris af 1 
krona 25 öre per kvadrataln, medan Herrar Anderson och Nilsson yrkade bifall till 
Drätselkammarens förslag, jämväl beträffande priset.  
 
Efter öfverläggningens beslut och sedan ordföranden, efter framställda propositioner 
på bifall till å ena sidan Herrar Andersons och Nilsson och å andra sidan Herrar 
Luckeys och Richters yrkande, förklarat sig finna den sistnämnda propositionen vara 
med ja besvarad, begärdes votering, hvilken verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition. 
 
”Den som bifaller Drätselkammarens förslag, röstar ja, den det icke vill, nej, vinner 
nej, hafva Stadsfullmäktige beslutit bemyndiga Drätselkammaren att till Kassören 
Hansson försälja tomten ifråga för ett pris af 1 krona 25 öre per kvadrataln.” 
 
Vid upprop röstade härefter Herrar Lilliehöök, Anderson, Nilsson, Sterner, Lindman, 
Dahlström, Löfving och Hörman ja, med Herrar Lindbom, Carlsson, Backman, 
Luckey, Wallén, Lidell, Mattsson, Richter, Pehrson och ordföranden nej. 
Omröstningen hade alltså utfallit så, att 10 ledamöter röstat för bifall till 
nejpropositionen och 8 för bifall till japropositionen. 
 
Ordföranden förklarade, att då erforderlig kvalificerad majoritet icke erhållits för 
bifall till nejpropositionen, frågan finge anses förfallen. 

 
1911-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 73 (avskrift KJ): 
 Ordföranden föredrog följande sin skriftligen affattade motion:  

”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Den skrotstenshög, efter afsprängningen för nya kyrkan, som är placerad å 
Rosviksberg åt östra sidan, är vanprydande och borde utplaneras, så att uppfartsväg 
till kyrkan kunde beredas, men för att en sådan planering må kunna ske, erfordras en 
försvarsmur mot den planterade trekanten vid Konsul Richters villa, hvarför jag får 
föreslå: 
 
att Stadsfullmäktige besluta uppdraga åt Drätselkammaren inkomma med utredning 
för en försvarsmurs uppförande vid nämnda trekant till samma höjd som det af förre 
Stadsingeniören Malmström uppgjorda förslaget till gata från Parken till kyrkans 
östra gräns, samt utplaning af skrothögen, och att i utfyllnaden samtidigt nedlägges 
rör för blifvande vatten- och kloakledningar.  
 
Lysekil den 12 Juni 1911.   MAGNUS RADHE.” 
 
Sedan härefter Herr Lilliehöök i egenskap af Drätselkammarens ordförande upplyst, 
att Drätselkammaren för närvarande hade underhandling ett ärende, innefattande 
förslag till ordnande af gatu- och andra förhållanden i Rosviksberg, blef ordförandens 
motion remitterade till Drätselkammaren för yttrandes afgifvande. 

 
1911-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 75 (avskrift KJ): 
 Lysekils Järnvägsaktiebolag hade genom Magistraten öfverlämnat följande 

skrifvelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sträfvandet att tillgodose det länge kända behofvet af förbättrade kommunikationer i 
västra Sverige sattes under åren 1905-1908 i samband med den stora 
inlandsbanetanken. Denna tanke afsåg byggandet genom statens försorg af en 
järnväg, som skulle direkt förbinda de stora skogs- och malmområdena i det 
nordligaste Sverige med västerhafvet vid någon lämplig punkt på den bohuslänska 
kusten. Det ansågs då att denna för exporten af våra vigtigaste naturtillgångar så 
betydelsefulla trafikled borde i och för afhjälpande af trafikbehofvet i gränstrakterna 
och Bohusläns norra delar dragas i söder så nära intill norska gränsen som 
förhållandena kunde medgifva. 
 
Tyvärr reste sig mot realiserandet af detta för det västra Sverige så betydelsefulla 
järnvägsförslaget mäktiga ekonomiska intressen, hvilka till sist lyckades stympa det 
stora förslaget genom slopande af inlandsbanans södra del. 
 
Trots detta har statsmakterna icke kunnat undgå att inse och behjärta nödvändigheten 
af att söka genom förbättrade kommunikationer göra fruktbärande de rika 
naturtillgångarna inom västligaste delarna af Vermland och Dalsland samt norra 
hälften af Bohuslän.  
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I följd häraf har genom beslut vid den sist gångna riksdagen blivit bildad en fond i 
och för understöd af tvärbanor i västra Sverige. Det understöd, som sålunda skulle 
kunna tillkomma dylika tvärbanor, är synnerligen afsevärdt, enär det omfattar icke 
mindre än ¾ af hela anläggningskostnaden. 
 
Såsom i första rummet förtjänt af dylikt understöd har blifvit nämnd en järnväg från 
Smedberg till Billingsfors öfver Ed. 
 
Då är det uppenbart, att en sådan bana skulle komma att medföra stora 
utvecklingsmöjligheter för den nu påbörjade järnvägen Lysekil – Smedberg och 
därigenom äfven för vår stad, synes stadens kommunala myndigheter böra taga under 
allvarligt öfvervägande, huruvida icke denna fortsättningsbana borde understödjas 
från stadens sida icke blott genom intresseradt samarbete, utan äfven genom någon 
ekonomisk uppoffring. 
 
Tills vidare torde emellertid något större behof icke förefinnas för banans fortsättning 
längre än till Ed. En sådan begränsning af den till statsunderstöd förordade banan 
minskar anläggningskostnaden betydligt och underlättar därigenom realiserandet af 
den viktigaste delen af järnvägsförbindelsen. Våra sträfvanden böra därför inriktas på 
åstadkommande af en bana från Smedberg till Ed. 
 
Denna banas längd utgör 50 km. och kostnaden beräknas uppgå till 61.000 kronor per 
bankilometer eller för hela banan 3.050.000:- 
 
Enligt erhållna uppgifter hafva samtliga kommuner, som beröras af järnvägsförslaget 
beslutit sig för att understödja detsamma på följande sätt: 
 
Hede med 50.000:- 
Krokstad med 100.000:- 
Sanne med 40.000:- 
Gesäter med 25.000:- 
Rölanda med 75.000:- 
Hvarjämte beräknas från Ed 100.000:- 
  Summa Kr. 390.000:- 
 
Det utlofvade statsunderstödet ¾ af 
Anläggningskostnaden uppgår till 2.287.500:- 
  Summa Kr. 2.677.500:- 
Således återstår att anskaffa 372.500:- 
Summa anläggningskostnad 3.050.000:- 
 
Häraf framgår att företagets realiserande skulle bero på anskaffande af en 
aktieteckning till belopp af 372.500 kronor. Det är icke otänkbart att denna teckning 
skall snart kunna komma till stånd genom tagande i anspråk af offervilligheten hos 
enskilda samt de två länens landsting äfvensom möjligen Lysekils stad. 
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Innan staden beslutat sig för någon aktieteckning i och för denna bana, bör emellertid 
en fullständig undersökning äga rum med ty åtföljande kostnadsberäkning. En sådan 
undersökning beräknas kosta 3.750 kronor. Då det knappast kan tänkas att denna 
kostnad skall kunna bestridas på enskild väg, torde de för järnvägen intresserade 
kommunerna böra gå i författning om anskaffande af medel för undersökningen. 
 
I sammanhang härmed tillåter bolaget sig att erinra om det arbete, som för 
närvarande bedrifves för att få till stånd en järnvägsförbindelse från Ed till 
Strömstad, hvilken jämväl blifvit förordad till erhållande af ofvan antydda 
statsunderstöd. Det är uppenbart att en järnvägsförbindelse både till Strömstad och 
Smedberg från Ed icke kan komma till stånd på grund däraf att det skulle blifva allt 
för betungande för de båda landstingen att understödja de bägge linierna. Då nu de 
för Strömstads-linien intresserade orterna beslutat låta verkställa undersökning 
rörande denna linie, synes det vara oundgängligen nödvändigt för intressenterna i 
Smedbergslinjen att föranstalta om undersökning äfven af denna linie, på det att 
vederbörande landsting må få tillfälle att afgöra, hvilkendera linien de med hänsyn 
till den allmänna nyttan och realiseringsmöjligheten böra lämna sitt understöd. 
 
Bolaget får i detta sammanhang meddela, att de bägge linierna sammanfalla på en 
sträcka af omkring 15 km från Ed till Gesäters kyrka samt att sålunda Eds, Rölanda 
och Gesäters kommuner äro intresserade för båda linierna. Detta förhållande synes 
bolaget kunna föranleda därtill, att samma kommuner böra sjelfva bekosta 
undersökningen af denna sträcka samt att den undersökning, som bör verkställas för 
Smedbergslinien, bör omfatta allenast linien från Gesäters kyrka till Smedberg sam 
bekostas af Lysekils stad och Sörbygdens härad, hvilket nedbringar den för detta 
härad och staden åliggande undersökningskostnaden till 2.625 kronor. 
 
Då folkmängden i Sörbygdens härad är ungefärligen densamma som i Lysekils stad, 
synas berörde kostnad böra uppdelas med hälften på häradet och hälften på staden. 
 
Med anledning häraf får bolaget härmed hemställa, att Stadsfullmäktige behagade för 
undersökning af den ifrågasatta järnvägslinien Smedberg – Ed anslå ett belopp af 
1.312 kronor 50 öre. 
 
Lysekil den 19 Juni 1911. 
 
För Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
AUG. LYSELL. 
  Joh. Hallmén.” 
 
Skrifvelsen lästes och remitterades till Drätselkammaren för inhämtande af dess 
yttrande med anledning af densamma. 
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1911-06-21 Västkustens Motorfabrik. Vid sammanträde med borgenärerna i lördags i Lysekil 
beslöts att konkursmassans egendom i dess helhet ånyo skulle utbjudas till salu efter 
hand. Om anbud å egendomen kunde erhållas intill 130.000 kronor, skulle detta 
antagas; i annat fall skulle frivillig auktion åter utlysas på egendomen, antingen i dess 
helhet eller å fastigheten och lösegendomen var för sig, och gjorda anbud därefter 
underställas fordringsägarnas avgörande. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-06-21/KJ) 

 
1911-07-.. Ett partrederi från Grundsund med Johan Emil Lindbom, Lysekil, som huvudredare, 

men utan ägarandel, köper ångtrålaren GRETA från Skottland för 1.550 pund. 
GRETA registreras under fiskenumret LL872. (ÅM, sid 44-45) 

 

 
 
1911-07-15 Ett enastående arbete kan stenhuggare Johan August Johansson i Lysekil anses ha 

uträttat genom en av honom gjord trädgårdstäppa mitt uppe i stenrösen i Kronberget. 
Ett område har planlagts och en väsentlig skyddsmur uppförts i fyrkant omkring. All 
jord, så när som på 6 lass, har burits dit under kvällarne, och när det varit en ledig 
stund har arbetet på den lilla bukettens frambringande bedrivits. 
Där har lagts terasser och gjorts gångar och sedan satts fruktträd och planterats 
plantor och blommor av alla upptänkliga slag. Man blir alldeles slagen med häpnad 
av den prakt och den härliga friska blomdoft som slår en till mötes, då man träder in 
på den idylliska fläcken. 
Sannerligen, om någon är förtjänt av erkännande för den berömliga gärning han 
genom detta exempel visat, är det denne man. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-07-15/KJ) [Anm: 
Fotografiet är via (Frank Berghänel, Facebook: Bohuslän Förr & Nu. 2018-05-08).] 
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1911-07-19 Nyantagna lärarinnor Till småskollärarinna härstädes har bland 18 sökande antagits 
fröken Beda Öhnberg i Lysekil. Till lärarinna vid den nyinrättade 
skolköksavdelningen härstädes har bland 22 sökande antagits fröken Ingrid Wallentin 
i Lysekil. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-07-19/KJ) 

 
1911-07-22 Till förmån för Fridhemsfonden och Lysekils Vänners Fornminnesförening given i 

Societetshuset i Lysekil på måndag afton en tillställning efter ett särdeles tilltalande 
program. Vi hänvisa till annons i dagens tidning. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-07-22/KJ) 

 
1911-07-22 Ett simsällskap i Lysekil är under bildning. Det är badintendenten som tagit initiativ 

och tillsatt en tremannakommitté av goda simmare, vilka med sig förenat andra 
”hoppfulla” ungdomar och inom de närmaste dagarna ämnar man anordna en 
simuppvisning i den nya herrbassängen. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-07-22/KJ) 

 
1911-07-22 Ett manssångkör i Lysekil. Sångare här i Lysekil, vilka sedan länge brukat 

sammanträda för övning i fyrstämming manssång, beslöt vid repetitionssammanträde 
torsdagen den 20 dennes att konstituera sig som förening under benämning ”Lysekils 
Manskör” med anslutning till Göteborgs och Bohus läns sångarförbund. 

 
I styrelsen för föreningen invaldes fil.kand. Åke Wilson, maskinuppsättare G. 
Sahlberg och bokhållare Ernst Larsson. Som körens representant i nämnda 
sångarförbunds representation utsågs redaktör Axel Ljungberg med handlande Jonas 
Alexander Jacobsson som suppleant. 
 
Filosofie kandidat Åke Wilson är i egenskap av Göteborgs och Bohus läns 
sångarförbunds sekreterare självskriven ledamot i dess förbundsrepresentation 
För att skaffa kören erforderliga noter beslöts att varje medlem skulle erlägga en 
årsavgift av 50 öre. Körens dirigent är Åke Wilson och medlemmarne äro 23 till 
antalet. Repetitioner kommer att hållas en gång i veckan. Nya medlemmar antages 
efter anmälan hos dirigenten. För medlemskap erfordras sångröst och någon 
notkunskap. 
 
Repetitionsarbetet avser för närmaste tiden inövning av de sånger, som stå på 
Svenska Sångarförbundets program till allmänna svenska sångarfesten i Stockholm 
juli 1912. Svenska Sångarförbundet utgör en sammanslutning mellan läns- eller 
landskapsförbund. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-07-22/KJ) 
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1911 Norra Hamngatan i Lysekil tillkommer genom att en stenkaj byggs i Norra hamnen. 
 Kuttern MINNIE från Gullholmen ser vi på fotografiet. Bakom kuttern ses stenhögar 

som skall användas vid utbyggnaden av gatan och stenkajen. 
 Bakom främre masten på kuttern ser vi Luckeys Konservfabrik och längst till höger 

ses en del av A.B. Öhnbergs Konservfabrik. 
 
1911-08-02 Nattarbetet i ansjovisfabrikerna. En del ansjovisfabrikanter i Lysekil hade hos 

Kunglig Maj:t anhållit om dispens från bestämmelserna i lagen angående förbud mot 
kvinnors användande till arbete nattetid i industriella företag, med den motiveringen 
att de varor som förarbetats i deras fabriker äro underkastade hastig försämring och 
att säsongen för ansjovisindustrien icke varar längre än tiden 15 augusti – 15 
november. Styrelsen för länets havsfiskeförening har livligt tillstyrkt framställningen 
och kommerskollegium, vars yttrande infordrats, tillstyrker ävenledes densamma, 
dock under vissa villkor. Bland dessa märkes främst att arbetstiden skall avbrytas av 
lämpliga raster, däribland på minst en timme, att varje kvinnas sammanlagda 
arbetstid under ett dygn icke överstiger tolv timmar, att nattarbetet för varje kvinna 
icke infaller oftare än varannan vecka och att fabrikanterna till vederbörande 
yrkesinspektör gör anmälan om tiden för sådant nattarbetes början och slut. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1911-08-02/KJ) 

 
1911-08-02 Kvinnligt nattarbete vid ansjovisfabrikerna. Den av åtskilliga ansjovisfabrikanter i 

Lysekil till Kunglig Maj:t inlämnade anhållan, att tiden 15 augusti – 15 november 
mellan kl 10 på kvällen till 5 på morgonen, få använda kvinnliga arbetare i åldern 
över 18 år, har nu bifallits. 
Härvid har dock Kunglig Maj:t uppställt följande villkor: 
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Arbetstiden för varje i fabriken sysselsatt kvinna avbrytes av lämpliga raster, av vilka 
en, som ej får föregås av längre sammanhängande arbetstid än sex och under i lagen 
stadgade övergångsåren sju timmar, skall äga minst en timmes varaktighet. 
Arbetet för varje kvinna får icke oftare än varannan vecka infalla mellan kl tio på 
aftonen och fem på morgonen. 
Fabrikant, som önskar begagna sig av detta medgivande, skall till vederbörande 
yrkesinspektör gör anmälan om dagen, såväl när nattarbetet är avsett att taga sin 
början som ock när det har slutat, vid den påföljd för försummelse härutinnan, som i 
lagen är stadgad. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-08-02/KJ) 

 

 
 
1911-08-.. Torpedbåtarna Capella, Antares, A? och Argo vid ångbåtsbryggan i Södra hamnen i 

Lysekil. (Foto: Hugo Hallgren) (Ulf Oskarsson, Facebook: Vi som älskar Lysekil 2.0. 2022-09-18) 
 
1911-08-16 Västkustens Motorfabrik under klubban. Vid auktion på AB Västkustens 

Motorfabrik på Fridhem invid Lysekil såldes fastigheten för 75.500 kronor, till 
direktören för Lysekils Mekaniska AB L. Laurin. Lösegendomen, skall säljas under 
hand eller på auktion av sysslomännen, då andra anbud, som ingåvos, 116.000 kronor 
för det hela och 40.000 kronor för lösegendomen, icke godkändes. (Nya Lysekils-
Kuriren 1911-08-16/KJ) 

 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 80 (avskrift KJ): 
 Magistraten hade anmodat Stadsfullmäktige att före den 1 nästa September afgifva 

samt till Magistraten inkomma med yttranden med anledning af utaf Fotografen 
Johan Westling i Sunne anförda besvär öfver Stadsfullmäktiges den 20 juni 1911, § 
69, fattade beslut att afslå Westlings anhållan om befrielse från erläggande af skatt 
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härstädes för år 1908. Sedan handlingarna i ärendet nu föredragits samt Herr 
Borgmästaren förklarat sig hafva den åsikten, att Westling, som icke vore medlem af 
kommunen, vore oberättigad att så, som skett, öfverklaga ofvannämnda beslut, 
beslöto Stadsfullmäktige att uppdraga åt Herr Borgmästaren Sundberg, som benäget 
åtog sig uppdraget, att jämte ordföranden å Fullmäktiges vägnar afgifva begärdt 
yttrande i ärendet. 

 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 81 (avskrift KJ): 
 Magistraten hade anmodat Stadsfullmäktige att före den 15 nästa September afgifva 

samt till Magistraten inkomma med yttrande öfver Riksdagens i tryck till Fullmäktige 
öfverlämnade underdåniga skrifvelse af den 20 maj 1911 med anledning af väckta 
motioner om införande af proportionellt val vid utskott, nämnder och strerelser m. m. 
inom landsting och stadsfullmäktige. 
 
Detta ärende upptogs nu till behandling. 
 
Under den efter handlingarnas uppläsande uppkomna öfverläggningen yrkades af: 
 
Herrar Lilliehöök och Nilsson, hvilka ansåge att det föreslagna valsättet särskildt vid 
val inom stadsfullmäktige i mindre städer olämpligt, att Stadsfullmäktige skulle för 
sin del afstyrka bifall till berörda inom Riksdagen väckta motion: Herr Dahlström 
och ordföranden, att enär alla skäl talade för införandet af proportionellt valsätt, 
Stadsfullmäktige skulle uttala sig för införandet af dylikt valsätt vid val inom 
stadsfullmäktige; samt vice ordföranden, att en kommitté af tre personer skulle 
tillsättas för afgifvande af förslag till det begärda yttrandet. 
 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden framställt proposition på 
de olika yrkandena, beslöto Stadsfullmäktige, med afslag å öfriga yrkanden, i 
enlighet med Herrar Lilliehööks och Nilssons yrkande. 

 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 84 (avskrift KJ): 
 Stenhuggaren S. P. Ekblad hade genom Magistraten inkommit med följande ansökan. 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då undertecknad två gånger å rad fått afslag å hos Drätselkammaren gjord anhållan 
att få köpa den tomt varå mitt hus är beläget, utan annan motivering än att det ej 
skulle vara för staden lämpligt att nu försälja den, får jag härmed hos 
Stadsfullmäktige anhålla att till gängse pris få köpa nämnda tomt om 284 
kvadratmeter belägen vid Bansviksgatan n:r 12. 
 
Lysekil den … Augusti 1911.   S. P. EKBLAD. 
 
Vid ansökningen funnos fogade utdrag af Drätselkammarens protokoll för den 14 
april 1909, § 89, och den 27 juli, § 163, utvisande, att Drätselkammaren å nämnda 
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dagar afslagit af Ekblad ingifva ansökningar att få köpa tomten ifråga, detta på den 
grund att det ej vore förenligt med stadens intressen att försälja tomten. 
 
Dessa handlingar föredrogs nu. Under den härefter uppkomna öfverläggningen 
upplystes, att Drätselkammarens skäl för afslag hade varit, att dels gaturegleringen 
och dels befintligen å tomten af ett annat hus än Ekblads gjort försäljningen olämplig, 
samt yrkades af Herrar Lindman, Dahlström, hvilken senare i allmänhet icke vore för 
tomtförsäljningen af staden, utan ville hafva upplåtelse med tomträtt i stället, 
Backman, Nilsson och Christenson bordläggning med remiss till Drätselkammaren 
för utredning, Herrar Pehrson och ordföranden försäljning af tomten samt Herrar 
Richter och Lilliehöök afslag å ansökningen. 
 
Efter framställd proposition på bifall till hvart och ett af de olika yrkandena beslöto 
Stadsfullmäktige härefter med afslag å öfriga yrkanden att med bordläggning af 
ärendet remittera detsamma till Drätselkammaren för utredning. [Anm: Dagens 
adress är Bansviksgatan 12A.] 

 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 86 (avskrift KJ): 
 På grund af därom af Drätselkammaren gjord framställning beslöto Stadsfullmäktige 

enhälligt på yrkande af Herr Lilliehöök att till Lysekils Mekaniska Verkstads Aktie 
Bolag försälja gamla arkivbyggnaden med hvalf och dörr för ett pris af 
trehundrafemtio kronor och på villkor, att köparen före den 1 nästa oktober på sin 
bekostnad icke blott läte bortföra byggnaden, utan ock läte afröja och planera tomten. 

 
Direktör Laurin förklarade sig för bolagets räkning acceptera nämnda köpvillkor. 

 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 87 (avskrift KJ): 
 Herr Elof Cornér hade genom Magistraten inkommit med en ansökan, så lydande: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Vid sammanträde den 15 juni 1910 beslöt Drätselkammaren att åt mig utarrendera ett 
område vid Rinkenäs om cirka 500 kvadratmeter mot en afgift af 100 kronor per år, 
hvilket utgör cirka 7 öre per kvadrataln. 
 
För att ej bli stängd mot sjön inkom jag senare med en vördsam begäran att från den 
14 mars 1911 få arrendera en bergkulle af Rinkenäsområdet liggande utanför förut 
arrenderade tomt, hvilken begäran Drätselkammaren äfven beviljade. Hela området 
utgör därefter enligt stadsingeniörens karta 2.260 kvadratalnar. 
 
Som emellertid Drätselkammaren med anledning af beslut den 30 november 1910 
påfört mig arrende efter 10 öre per kvadrataln är härmed för ändamål bedja 
Stadsfullmäktige sänka arrendeavgiften till 7 öre per kvadrataln samt att arrendetiden 
utsättes till minst 5 år, som stöd för min begäran beder få påpeka att området till stor 
del ligger under vatten samt nära hälften af en bergskulle. Som tomten dessutom 
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ligger aflägset och vägen dit är mycket dålig vågar jag hoppas att Herrar 
Stadsfullmäktige beviljar min vördsamma anhållan. Lysekil den 25 juli 1911. 
    ELOF CORNÉR.” 
 
Denna ansökan hade af ordföranden överlämnats till Drätselkammaren för 
inhämtande af dess yttrande, som nu jämte ansökningen förelåg till behandling, och 
hvaruti Kammaren endast hänvisade till sitt beslut den 20 november 1910 rörande i 
ansökningen omförhandlade arrende, hvilket beslut antecknats i Stadsfullmäktiges 
protokoll för 1910, § 176. 
 
På yrkande af Herr Lindman beslöto Fullmäktige bifalla ansökningen ifråga. 

 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 88 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade inkommit med följande 

 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 27 
juli 1911. 
 
§ 155. Lysekils Mekaniska Verkstads Aktie Bolag. Hade inkommit med följande 
skrifelse; 
 
”Till Drätselkammaren i Lysekils stad, Lysekil. 
 
Då vi hittills icke begagnat oss af arrenderättigheten för Gallebergs udde, anhålla vi 
härmed om tillåtelse för oss att öfverflytta arrendet på Vestkustens Petroleums A.-B., 
Göteborg, till hvilken firma vi med Drätselkammarens godkännande lofvat att 
öfverlåta rättigheten, och anhålla vi vördsamt att Drätselkammaren måtte besluta vårt 
förslags godkännande. Lysekil den 11 juli 1911. 
 
Lysekils Mekaniska Verkstads Aktie Bolag. 
L. LAURIN.” 
 
Efter föredragning häraf beslöts att öfverlämna ärendet till Stadsfullmäktige med 
förordande af bifall till den i skrifvelsen begärda öfverlåtelsen. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Efter föredragning häraf beslöto Stadsfullmäktige bifalla den i protokollsutdraget 
omnämnda arrendeöfverlåtelsen. 

 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 89 (avskrift KJ): 
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 Uti bordlagda, under § 75 här ofvan förut antecknade ärendet, innefattande 
framställning af Lysekils Järnvägsaktiebolag om beviljande af anslag till belopp af 
1.312 kronor 50 öre i och för undersökning af den ifrågasatta järnvägslinjen 
Smedberg – Ed, hade Drätselkammaren inkommit med nu föredraget yttrande, 
hvaruti Kammaren tillstyrkte Stadsfullmäktige att bevilja det begärda anslaget, på 
villkor dock att staden finge igen utlägget i aktier till utlägget motsvarande belopp. 
 
Sedan Herr Lilliehöök hade förordat Drätselkammarens förslag beslöts enhälligt i 
enlighet med detta förslag, att dels ett belopp af 1.312 kronor 50 öre skulle anslås i 
och för undersökning för järnvägslinien Smedberg – Ed, på villkor dock att, därest ett 
bolag för järnvägslinien komme till stånd, det sålunda utlagda beloppet skulle till 
staden återbetalas i form af aktier, och dels att berörda anslagsmedel skulle uttaxeras. 

 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 90 (avskrift KJ): 
 Utom föredragningslistan beslöts på förslag af Herr Borgmästaren att tillsätta en 

kommitté af tre personer att jämte ombud för vederbörande socknar förvalta socknar 
de för undersökning af den ifrågasatta järnvägslinien Smedberg – Ed enligt § 89 här 
ofvan anslagna medlen samt ombesörja undersökning i och för koncession å och 
begäran om statsanslag till ifrågasatta järnväg. 
 
Enligt förslag af Herrar Anderson och Christenson utsågos härefter ledamöterna i 
Järnvägsaktiebolaget Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, Konsuln Aug. Lysell och 
Doktorn Axel Nilsson till medlemmar i kommittén. 

 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 91 (avskrift KJ): 
 Från år 1908 bordlagda, under § 140 i detta års protokoll, förut antecknade ärendet, 

innefattande ansökan af O. A. Nilsson m. fl. om ordnande af gatu- och andra 
förhållanden i Rosviksberg, samt ordförandens bordlagda under § 73 här ofvan förut 
antecknade motion i samma syfte som berörda ansökan, återupptogs nu till 
behandling, sedan Drätselkammaren inkommit med följande, af däruti åberopade 
handlingar åtföljda protokollsutdrag, innehållande begärdt yttrande i frågan om 
ordnandet af ofvannämnda förhållanden i Rosviksberg: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 27 
juli 1911. 
 
§ 147. Stadsingeniören hade, jämlikt under § 106 här ofvan antecknade beslut, 
inkommit med kostnadsförslag jämte sektionsritningar för ordnandet af gatu- och 
andra förhållanden i Rosviksberg. Enligt detta förslag skulle kostnaden för 
ifrågavarande arbete uppgå till, förutom för en trappa, 8.340 kronor. 
 
Efter tagen del af förslaget beslöt Kammaren att med öfverlämnande till 
Stadsfullmäktige af förslaget med tillhörande ritningar tillstyrka utförandet af 
arbetena ifråga, med fördelning af detsamma med hälften, kronor 4.170, på hvardera 
af åren 1912 och 1913. Medlen borde uttaxeras. 
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I sammanhang härmed behandlades en från Stadsfullmäktige hit för yttrande 
remitterad motion af Fullmäktiges ordförande om uppdragande åt Drätselkammaren 
att till Stadsfullmäktige inkomma med utredning angående en försvarsmurs 
uppförande vid den planterade trekanten vid Konsul Richters villa m. m., hvarvid 
Kammaren beslöt förklara, att kammaren på grund af det nyss fattade beslutet 
angående arbetena i Rosviksberg icke ansåge sig behöfva afgifva något särskildt 
yttrande med anledning af motionen. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget: betygas. 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Sedan Drätselkammarens yttrande föredragits, kostnadsförslaget med ritningar 
franskats samt upplysts, att ehuru Vatten- och Kloakstyrelsen, som afvaktat 
Drätselkammarens utredning, icke inkommit med begärdt yttrande. Å de nu 
föreliggande handlingarna kostnaderna jämväl för vatten- och kloakledningar 
medtagits, beslöto Stadsfullmäktige, som i likhet med Drätselkammaren icke ansåge 
sig behöfva vidare yttra sig öfver ofvannämnda motion, såsom Drätselkammaren 
föreslagit, låta utföra i enlighet med de företedda ritningarna de i åberopade 
kostnadsförslag upptagna arbetena med undantag för trappan med undermurar och 
räckverk, samt att kostnaderna härför skulle täckas genom uttaxering med hälften 
eller 4.170 kronor för hvardera af åren 1912 och 1913. 
 
Ofvannämnda ansökan af O. A. Olsson m. fl. samt stadsingeniörens ofvannämnda 
kostnadsförslag skulle intagas såsom bilagor till detta protokoll. (Se Bilaga till 
protokoll 10, § 91 A och B). 

 
 

Bilaga till protokoll N:o 10, § 91 A. 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Den del af staden, som ligger på Rosviksberg, är i flera hänseenden vanlottad, så 
saknas där gata, vatten- och kloakledning, tillräcklig belysning m. m. Då emellertid 
de af stadens innevånare, som ha sina bostäder därstädes, för dessa och liknande 
förmåner betala fullt ut samma skatter som öfriga, är det en billig begäran att staden 
äfven går i författning att snarast möjligt ordna förhållandena på Rosviksberg så vidt 
möjligt är i öfverensstämmelse med andra stadsdelar. Vi framställa en vördsam 
begäran, att stadsfullmäktige behagade besluta, att dels den gata, som enligt 
stadsplanen från Parken till Rosviksberg förverkligas, del att vatten och kloakledning 
framdrages, dels att ytterligare en elektrisk lampa på lämplig plats uppställes. 
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För att styrka denna vår anhållan vilja vi framhålla följande: För godstransport finnes 
blott en väg nämligen från Kyrkvik med denna väg slutar redan vid kyrkan, hvarför 
byggnaderna, hvilka ligga mellan kyrkan och sluttningen vid Rosviksgatan, sakna 
trafikabel väg. Lassen måste framsläpas öfver kullersten, hvilket innebär betydande 
fara både för hästar och gods. Med denna väg är ju ock i de flesta fall en icke 
obetydlig omväg. Den dagliga trafiken går också fram öfver gångstigen från 
Rosviksberg till Rosviksgatan. Att trafikera denna gångstig är emellertid svårt, ja, 
under mörker rent af farligt för lif och lem. Under rägn strömmar vattnet från berget 
ned öfver stigen. I denna naturliga rännsten måste man då vada. När regnet upphört 
sticka öfver allt skarpa bergspetsar och vassa stenar upp, ty det öfver dem lagda 
sandlagret har bortspolats. Vintertiden gestalta sig förhållandena om möjligt än värre. 
Då fryser det nedströmmande vattnet och att då taga sig upp eller ned i denna 
oländiga och skarpt sluttande terrängen är en verklig lifsfara, så mycket mer som 
sandning sällan förekommer. Som nu denna stig användes av mycket folk, både af 
kyrkobesökare och af dem, som ha sina bostäder på Rosviksberg eller på andra sidan, 
inträffa ej sällan allvarliga olycksfall. Att erhålla en ordentlig gata, är därför af 
behofvet påkalladt och kostnaderna för en sådan vara relativt små, då sten till 
utfyllnad i riklig mängd finnas på platsen i de sedan kyrkobyggnaden kvarliggande 
stenhögarne. Givetvis skulle också staden ha god ersättning för sina utgifter i 
värdestegringen af tomterna på berget och den större lättheten att sälja dem. 
 
Behofvet af vatten- och kloakledning känns fullt ut lika starkt. Hvad särskildt den 
senare beträffar, så innebär saknaden däraf en verklig hälsofara, särskildt om, hvilket 
nu icke är osannolikt, en epidemi skulle inträffa. Affall och slask uthällas nu utanför 
boningshuset, förruttna och sprida stinkande, osunda ångor. Dessa 
afstjälpningsplatser för en oändlighet af flugor, hvilka sedan söka sig in i hemmen till 
risk för hälsan. 
 
För att tillgodose vattenbehofvet finnes en af husägarne gräfd brunn. Men dels är det 
alltid ett betydande besvär och obehag, som stadens andra innevånare icke känna, att 
nödgas från en brunn utanför bostäderna hämta och införa allt vatten, som åtgår, dels 
är vattentillgången otillräcklig för behofvet och kvalitén på det vatten, som hämtas 
från brunnens botten, blir då dålig. 
 
Hvad slutligen belysningen beträffar, är den icke tillfredsställande, särskildt när man 
tar i betraktande beskaffenhet af vägarne. Ljuset från den lyckta, som står vid öfre 
ändpunkten af den ofvan nämnda stigen når alls icke de längst bort belägna husen, 
hvilka ligga i fullständigt mörker. 
 
På grund af det ofvan sagda vilja vi därför hemställa en vördsam anhållan, att 
stadsfullmäktige behagade besluta anläggandet af gatan från Parken till Rosviksberg, 
framdragandet af vatten- och kloakledning samt slutligen uppställandet af ytterligare 
en elektrisk lampa. 
 
Lysekil den 23 September 1908. 
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O. A. OLSSON. AXEL LAGERWALL. A. ANDERSON. 
H. BACKMAN. HILMER HANSSON. JAMES STENSTRÖM. 
C. ANDERSSON. HULDA HANSON. C. F. JAKOBSSON. 
JOH:S THOLSSON. P. HÅKANSSON. ALFRED JOHANESSON. 
 
 
Bilaga till protokoll N:o 10, § 91 B. 
 
Rosviksbergsgatans plansprängning. 
 
Rörgraf för vatten- och kloakledning. 
Stenrör och järnrör med nedläggning. 
Planering o makadamisering. 
 
Plansprängning och fyllning á pris Kronor Kronor Summa 
 
Sprängning och schaktning 192 kbm. 4,- 768 
Sidosprängning och schaktning för  
bankfyllning 240 kbm 2, 480 
Stödmurar med oregelbundna skift,  
dock utan foghuggning 103 kbm 12, 1230 
Trappa med undermurar från s. k.  
”Trekanten” upp till gatuplanet 32 steg 10, 320 
Undermurar härtill 45 kbm 12, 540 
Räckverk till trappan 20 m. 5 100 3444 
Räckverk utefter stenmuren 100 m. 5 500  3044 
Rörgraf för vatten och  
kloakledning 180 m 8, 1440 
D:o (öfver Samskoleplan 80 m 2, 160 
Stenrör 9” 272 m 2,40 632:80 
Rensbrunnar med galler 6 st, 42, 252 
Sidoledningar till rensbrunnar 24 m. 2,50 60  2544:80 
Gjutna 3” vattenledningsrör med  
ventiler och krökar, förminskningsrör  
och brandpost med betäckning, rör  
579,2 fot 0,75 434:48 
Brandpost   148 
Ventiler och T-rör  53 635:48 
Nedläggning 0,50  136 3316:28 
Planering och makadamisering af ny  
gata 212 m., 300 kbm. 4, 1200 
Rännstenar 200 m. 2, 400 1600 1600 
Tillägg cirka 5 % af ofvanstående   439:72 
 Summa kronor  9.300:- 
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Lysekil i Juli 1911. 
J. CALANDER. 

 [Anm PS: Jag får inte ihop siffrorna så det återstår att kolla upp!] 
 
1911-08-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 95 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige öfverlämnat ett af däruti åberopade 

kartskizz åtföljdt protokollsutdrag, med af Byggnadsnämnden därå antecknadt beslut 
så lydande: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 22 
Augusti 1911. 
 
§ 169. Följande skrifvelse hade ankommit från Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
Som Lysekils Järnvägsaktiebolag i och för flyttning af en husbyggnad är nödsakadt 
att förvärfva ett jordområde samt husbyggnadens ägare förklarat sig nöjd med en 
förflyttning till ett område vid Åkerbräckan, beläget intill Herman Gustafssons 
arrendetomt, får bolaget härmed anhålla att få köpa detta område, hvilket är med röda 
linier utmärkt med Littera B, betecknadt å en här hos bilagd karta samt innehållande 
480 kvadratmeter. 
 
Som genom vissa inträffade förhållanden husflyttningen måste verkställas med allra 
snaraste, får bolaget hemställa att ifrågavarande ärende måtte behandlas så skyndsamt 
som omständigheterna kunna medgifva; och anhåller härjämte att mot den afgift, som 
Drätselkammaren bestämmer, genast få taga området i anspråk tills vidare och intill 
dess köpet kommer till stånd, en arrendeupplåtelse, hvarom Drätselkammaren lärer 
kunna besluta utan Stadsfullmäktiges hörande. 
 
Lysekil den 15 Augusti 1911. 
För Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
AUG. LYSELL. 
 JOH. HALLMÉN.” 
 
Vid skrifvelsen fanns fogad en af Stadsingeniören J. Calander i Augusti 1911 
upprättad ”Karta öfver tomter vid Kyrkogårdsvägen” med beskrifning öfver därå 
utmärkta tom Littera B. 
 
Med anledning af denna nu föredragna framställning af järnvägsbolaget beslöts efter 
öfverläggning att, under förutsättning att Byggnadsnämnden, till hvilken ärendet 
skulle remitteras, icke hade något att däremot erinra, tillstyrka Stadsfullmäktige att 
till Lysekils Järnvägsaktiebolag för ett pris af tre kronor per kvadratmeter försälja det 
å åberopade kartan med Littera B utmärkta området, på villkor dock att bolaget 
jämväl för samma pris per kvadratmeter inköpte det å kartskizzen utmärkta området 
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emellan tomten Littera B och Kyrkogården, hvilket område å skizzen nu med blyerts 
märktes med bokstafven C.  
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdraget; betygas 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Vid sammanträde denna dag har Byggnadsnämnden beslutat tillstyrka köpet på 
enahanda villkor som Drätselkammaren. 
Lysekil den 24 Augusti 1911. 
 
På Byggnadsnämndens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
De inkomna handlingarna föredrogos och granskads, hvarefter Stadsfullmäktige, 
enligt förslag af Herr Lilliehöök, enhälligt beslöto, såsom Drätselkammaren tillstyrkt, 
att till Lysekils Järnvägsaktiebolag för ett pris af tre kronor per kvadratmeter försälja 
det å åberopade kartskizzen med Littera B utmärkta området jämte det emellan detta 
och kyrkogården belägna, å kartskissen med blyerts betecknadt med Littera C. 

 
1911-09-09 Lysekils Mekaniska Verkstads byggnader och slipar på Kvarnholmen vid 

Marstrand hava inköpts av Marstrands Mekaniska Verkstad. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-
09-09/KJ) 

 
1911-09-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 101 (avskrift KJ): 
 Kaptenen E. B. Lycke hade genom Magistraten inkommit med en skriftlig begäran, 

att Stadsfullmäktige ville till honom med full äganderätt öfverlämna: 
 
1. den nu af honom inhägnade delen af utfyllningen till hans tomter n:ris 42 och 43 
Rosviksgatan, utgörande 1.326 kvadratfot, och  
 
2. en triangelformig jordremsa om 273,84 kvadratfot öster om tomten N:r 43 och 
intill tomterna N:ris 44 och 45 emellan Rosviksgatan och den nya Hamn- eller 
Strandgatan. 
 
I Lyckes skrifvelse, som var åtföljd af en detta år upprättad karta öfver tomterna 
jämte fotografi öfver hamnen desamma, sådana de tedde sig före utfyllningens 
verkställande, åberopas såsom stöd för sökandens begäran bl. a. innehållet i § 2 af 
Hamnstyrelsens protokoll den 6 Mars 1888. 
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Under diskussionen i ärendet föredrog ordföranden utdrag af Hamnstyrelsens 
protokoll den 11 April 1906, § 7 och den 21 Maj 1906, § 21, utvisande sistnämnda 
utdrag, att Hamnstyrelsen godkändt ett förslag af Lycke, att han med full äganderätt 
skulle till hamnen afstå dels de utfyllnader han gjort nedom sin tomt dels ock sin 
därstädes utlagda brygga, emot att han tills vidare finge disponera 12 fots bredd af 
marken nedom det magasin, hvarjämte yrkades af Herr Lilliehöök, som relaterade 
behandlingen af en år 1909 till Drätselkammaren af Lycke ingifven framställning 
angående samma utfyllnad, som nu vore fråga om, bordläggning af ärendet för 
erhållande af närmare kännedom om uppgörelsen i saken mellan Hamnstyrelsen och 
Lycke, samt Herrar Lindman, Wallén, Sterner och Hörman afslag å Lyckes begäran. 
 
Sedan diskussionen afslutats, beslöto Stadsfullmäktige med afslag å Herr Lilliehööks 
yrkande att i enlighet med det af Herrar Lindman m. fl. gjorda yrkandet afslå Lyckes 
framställning. 

 
1911-09-13 Ägoskifte Norrmanska arvingarnas hus har köpts av bageriidkerska Alma Andersson 

från Slätten för 3.000 kronor. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-09-13/KJ) [Anm: Dagens adress är 
Gamla Strandgatan 10.] 

 
1911-09-16 Tvenne mindre boningshus vid Åkerbräcka, förut tillhöriga herrar Tobiasson och 

dykare Carl Hallberg, utbjudes härmed till försäljning med skyldighet för köparen att 
bortflytta husen före den 5 nästkommande oktober månad. Anbud torde lämnas till 
Styrelsen för Lysekils Järnvägars AB före den 25 september 1911. (Nya Lysekils-
Kuriren 1911-09-13/KJ) [Anm: Dagens adress för Hallbergs fastighet är Gamla Landsvägen 2.] 

 
1911-09-26 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 107 (avskrift KJ): 

”Magistraten hade infordrat Stadsfullmäktiges yttrande öfver till Konungens 
befallningshafvande i länet ingifvna ansökningar dels af Stadshotellets innehafvare, 
Anna Larsson, samt Bernhard Hedberg och O. Dorthé att jämväl under åren 1912, 
1913 och 1914 få utskänka vin och öl i respektive Stadshotellets annex, Rosviksgatan 
N:r 1, huset N:r 45 Gamla Strandgatan [dagens Gamla Strandgatan 23] och huset N:r 
33 Kungsgatan [dagens Kungsgatan 43] och dels af Anna Klein att under nämnda år 
få i huset N:r 24 Kungsgatan utskänka vin och öl till spisande gäster vid måltider, 
och skulle i det begärda yttrandet jämväl angifvas den tid, hvarunder utskänkningen 
kunde anses böra äga rum. 

 
Under öfverläggningen yrkades af: Herrar Lindman och Andersson tillstyrkande af 
ansökningarnas beviljande, dock endast för år 1912; Herr Bovik tillstyrkande 
beträffande Anna Kleins ansökan, medan talaren för öfrigt ansåge det finnas 
tillräckligt med krogar i staden, äfven om de öfriga ansökningarna icke beviljades; 
Herr Dahlström, med hvilken Herr Pehrson instämde, på det af Herr Bovik anförda 
skälet afslag å Larssons och Kleins ansökningar; Herr Mattsson afslag å samtliga 
ansökningarna samt Herr Sterner bifall till samtliga ansökningarna för 1912 med 
jämväl utredning genom en kommitté, huruvida och på hvilket sätt befintliga dylika 
rättigheter som nu sökta framdeles skulle kunna antingen minskas eller öfvertagas af 
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staden, angående hvilket tilläggsyrkande skriftlig motion skulle inlämnas till ett 
kommande sammanträde. 

 
Efter öfverläggningens slut beslöts först att, för den händelse Stadsfullmäktiges 
beslut blefve att tillstyrka någon eller några af ansökningarna, tiden för 
utskänkningsrätten i hvarje fall skulle föreslås till endast 1912, samt därefter, vid 
behandling af hvarje ansökan för sig att, enär hvar och en af de sökande ansåges 
lämplig handhafva sådan utskänkning som ifrågavarande, tillstyrka bifall till en hvar 
af ansökningarna med ofvan nämnda inskränkning beträffande tiden.” 

 
1911-09-26 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 108 (avskrift KJ): 

”För yttrandes afgifvande hade Magistraten öfverlämnat dels den 15 dennes till 
Konungens Befallningshafvande i länet ställd ansökan af Källarmästaren Rupert 
Ygberg om utsträckt spriträttighet under teateraftnar, under tiden den 15 September 
1911 – 15 Maj 1912, och dels en denna dag af Källarmästaren Johan Vilhelm 
Magnusson till Magistraten ingifven ansökan i samma syfte. Ansökningarna, som 
upplästes, voro af följande lydelse: 

 
”Till Konungens Befallningshafvande i Göteborg och Bohuslän. 

 
Härmed får jag vördsammast anhålla om utsträckt tid för spirituosaservering å Hotell 
”Continental” härstädes, kommande teateraftnar fr. kl. 11 e. m. till kl. 12 på natten, 
under tiden 15 September 1911-15 Maj 1912. 

 
Lysekil den 8 september 1911. 

 RUPERT YGBERG. 
 

”Till Magistraten i Lysekil. 
 

Då det visar sig omöjligt, att efter pågående teateraftnar kunna tillmötsgå spisande 
gäster i deras fordringar att blifva serverade efter kl. 11 på aftonen, får jag härmed 
vördsamt anhålla att serveringstiden å såväl mat som spirituosa, måtte utsträckas till 
kl. 12 på natten de dagar under säsongen Oktober – Maj, då teaterföreställningar 
gifves. 

 
Lysekil den 26 September 1911. 

 JOHAN VILHELM MAGNUSSON. 
 

Fullmäktige beslöto att upptaga den i dag inkomna ansökningen till behandling. 
 

Under öfverläggningen i ärendet yrkades af: Herrar Lindman, Bovik, Richter och 
Nilsson bifall till ansökningarna för Stadsfullmäktiges del under samma 
förutsättningar, som hittills gällt, nämligen att den ifrågasatta ökade 
utskänkningstiden afsåge verkliga teateraftnar och att anmälan för hvarje särskild 
gång gjordes till Magistraten, samt Herrar Backman, Dahlström, Sterner, Pehrson, 
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Mattsson och Wallén – hvilken senare framhöll, att intet hinder borde möta att 
servera mat å tiden ifråga under teateraftnar – afslag för Stadsfullmäktiges del å 
ansökningarna. 

 
Sedan öfverläggningen afslutats och ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till de olika yrkandena förklarat propositionen på bifall till Herr Lindmans med 
fleres yrkande vara med ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes efter denna 
godkända voteringsproposition: ”Den som bifaller ansökningarna om utsträckt 
spritserveringstid verkliga teateraftnar med skyldighet för vederbörande att för hvarje 
gång om serveringen göra anmälan till Magistraten, röstar ja, den det icke vill, nej; 
vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutit afslå ansökningarna ifråga.” 

 
Vid upprop röstade härefter: Herrar Lindbom, Carlsson, Nilsson, Christenson, Lidell, 
Lindman, Laurin, Löfving och Bovik ja, men Herrar Backman, Andersson, Luckey, 
Sterner, Wallén, Mattsson, Pehrson, Dahlström, Hörman och vice ordföranden nej. 

 
Omröstningen, i hvilken icke Herrar Gunnerson och Björsell deltagit, hade alltså 
utfallit med 10 ja mot 10 nej, hvadan på grund af ordförandens utslagsröst 
Stadsfullmäktiges beslut blef bifall till nejpropositionen.” [Anm: Hotell Continental ligger 
på dagens adress Kungsgatan 13-15.] 

 
1911-10-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 116 (avskrift KJ): 
 Uti bordlagda under § 36 i 1910 års protokoll förut antecknade ärendet, angående af 

Drätselkammaren föreslagen försäljning till Kaptenen E. B. Lycke och Hallgrenska 
Sterbhuset af de till deras respektive tomter N:ris 42 och 43 samt 41 i Rosvik åt 
sjösidan inhägnade områden hade Hamnstyrelsen inkommit med begärdt och nu 
föredraget yttrande af innehåll, att ehuru Styrelsen hade dispositionsrätt öfver 
områdena ifråga och hälst ville behålla desamma. Styrelsen för sin del icke ville 
motsätta sig den föreslagna försäljningen af områdena, som ju å regleringskartan vore 
inlagda till tomterna. 

 
Då Byggnadsnämnden ännu ej yttrat sig i ärendet, blef detsamma ånyo bordlagdt. 

 
1911-10-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 118 (avskrift KJ): 
 Uti bordlagda, under § 84 här ofvan förut antecknade ärendet, innefattande S. P. 

Ekblads anhållan att få köpa tomten till huset N:o 12 Bansviksbergsgatan, hade 
Drätselkammaren inkommit med begärdt yttrande, innehållet i följande, nu 
föredragna protokollsutdrag: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 18 
Oktober 1911. 
 
§ 216. Uti bordlagda, under § 196 här ofvan förut antecknade remissärendet 
angående ifrågasatt försäljning till Stenhuggaren S. P. Ekblad af tomten till huset N:r 
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12 vid Bansviksgatan hade Fattigvårdsstyrelsen inkommit med begärt yttrande, som 
nu föredrogs och var af följande lydelse: 
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
Med anledning af från Drätselkammaren begärdt yttrande angående värdet af i 
fattigvårdens ägo varande före detta Rundbergska stugan vid Bansviksbergsgatan, får 
fattigvårdsstyrelsen meddela, att hyra för nämnda stuga torde kunde beräknas i minst 
etthundrafemtio kronor per år, hvadan kapitalvärdet alltså kan beräknas i minst 
femtonhundra kronor, medan åter huset vid eventuell försäljning med skyldighet för 
den nye ägaren att rifva samma, torde betinga ett pris af högst tvåhundra kronor. 
 
Lysekil den 18 Oktober 1911. 
 
Å fattigvårdsstyrelsens vägnar: 
EMIL LÖFBERG.” 
 
”Efter öfverläggning beslöt Kammaren att föreslå Stadsfullmäktige att till Ekblad 
försälja tomten ifråga, på villkor att Ekblad skulle antingen vara skyldig att för ett 
tusen femhundra kronor jämväl köpa före detta Rundbergska stugan eller också icke 
få tillträda den del af tomten, hvarå nämnda stuga är belägen, förrän stugan en gång 
komme att af staden afröjas. 
 
Priset å tomten ville Drätselkammaren föreslå att utgå med två kronor per kvadrataln 
däraf. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdraget; betygas 
 JOSEF CENTERWALL.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto nu enhälligt i enlighet med Drätselkammarens förslag, att 
för ett pris af två kronor per kvadrataln till Ekblad försälja tomten ifråga, på villkor 
att Ekblad skulle antingen vara skyldig att för ett tusen femhundra kronor jämväl 
köpa före detta Rundbergska stugan eller också icke få tillträda den del af tomten, 
hvarå nämnda stuga vore belägen, förrän stugan en gång komme att af staden afröjas. 
I senare fallet skulle af köpeskillingen betalas genast den del som belöpte på den del 
af tomten, han genast finge disponera, och resterande beloppet, när den öfriga delen 
af tomten blefve afröjd. [Anm: Dagens adress är Bansviksgatan 12A.] 

 
1911-10-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 121 (avskrift KJ): 
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 Lysekils Föreläsningsförening hade inkommit med ansökan om bidrag för nästa år 
från staden, till belopp af sexhundra kronor.  
 
Drätselkammaren, till hvilken myndighet ärendet för skyndsam behandling blifvit af 
ordföranden remitteradt, hade tillstyrkt ansökningens beviljande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto nu bifalla ansökningen. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1911-10-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 125 (avskrift KJ): 
 Följande motion af ordföranden lästes och remitterades till Drätselkammaren för 

utredning: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Af Järnvägsstyrelsens karta öfver de områden den kommer att behöfva för sin 
bangård vid så kallade Vadet framgår, att vid förbindelsen Landsvägsgatan-Rosvik 
dess gränslinje mot väster går utmed herr N. O. Ericsons magasinsbyggnad och vid 
ett eventuellt inhägnande kommer att avskära denna trafikled. Då Ericsons magasin 
ligger till största delen å den å kartan utlagda nya hamngatan, och för att intet hinder i 
trafiken må uppstå, när Järnvägsstyrelsen utlägger sitt hamnspår, anser jag, att redan 
nu åtgärder böra vidtagas, för att magasinet ifråga blifver från platsen avröjt och 
tomten planerad för körtrafik. 
 
På grund häraf får jag föreslå: 
 
att Drätselkammaren bemyndigas med ägaren, herr N. O. Ericson, uppgöra och 
afsluta köp af magasinet på förmånligaste villkor, och, när så skett, genast låta 
bortföra byggnaden och planera platsen. Köpeskillingen bör utgå i 1912 års stat för 
anslaget till ”Underhåll af gator, torg, vägar m. m.” 
 
Lysekil den 17 okt. 1911. 
  MAGNUS RADHE. 

 
1911-10-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 130 (avskrift KJ): 
 På gjord framställning beslöts att fastslå, att hittills i regel tillämpad praxis, att 

beviljade tomtköp skulle af vederbörande fullföljas inom tre månader från den 
offentliga uppläsningen af Stadsfullmäktiges protokoll skulle fortfarande gälla. 

 
1911-10-.. I slutet av månaden tar Lysekils Mekaniska Verkstad över det konkursmässiga AB 

Vestkustens Motorfabrik vid Fridhem. Lysekils Mekaniska Verkstad köper även in 
Fridhems varv innanför Grötö i Södra hamnen i Lysekil. Företaget förfogar därmed 
över sex större vagnsslipar med plats för 18 till 20 fartyg. Vestkustens båtbyggeri i 
Marstrand avses att läggas ned vid årsskiftet och flyttas till Fridhem. (Ernst Hörman, 
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Lysekils Mekaniska Verkstad 1899-1919, sid 78) (SKV, sid 13) (LP 1998-01-21) (Arvid Sandell, LP 
2003-09-19) (Träbiten/72, sid 9) 

 
1911-11-04 Ny trålångare. Direktör Justinus Tobisson, Lysekil, har i dagarna för det nybildade 

AB [Fisks] i Göteborg räkning i Hull inköpt ångtrålaren GRASSHOPPER om 155 
ton jämte full fiskeutrustning. (Nya Lysekils-Kuriren 1911-11-04/KJ) (LP 1998-01-21) 

 

 
 
1911-11-05 Lysekils Södra hamn i högvatten. (Fotograf: Hugo Hallgren) (Ulf Oskarsson, Facebook: Vi som 

älskar Lysekil 2.0. 2022-09-11) 
 Rustan Gandvik: Byggnaden till vänster är Fredrik Carlsons konservfabrik. Där 

bakom sticker upp gaveln till det av Radhes två magasin som låg närmast 
ångbåtsbryggan. 

 
1911-11-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 133 (avskrift KJ): 
 Bordlagda, under § 116 i protokollet den 19 sistlidne oktober senast antecknade 

ärendet, innefattade Drätselkammarens framställning om försäljning till Kaptenen E. 
B. Lycke och Hallgrenska sterbhuset af till deras tomter i Rosvik åt sjösidan 
inhägnade områden, om respektive 1326 och 1270 kvadratfot, för ett pris af 4 kronor 
per kvadrataln, företogs nu åter till behandling, därvid föredrogs yttrande i ärendet af 
Byggnadsnämnden, som beslutit förorda försäljning af ifrågavarande områden, 
hvarefter yrkades: 
 
af Herr Anderson bifall till Drätselkammarens framställning;  
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af Herrar Bovik och Lindman afslag å framställningen, i hvad den rörde försäljning 
af det till Lyckes tomt inhägnade området; samt 
 
af Herr Wallén, med hvilken Herr Gunnerson instämde, bifall till Drätselkammarens 
framställning, beträffande den ifrågasatta försäljningen till Lycke dock på det villkor, 
att Lycke för samma pris per kvadrataln som för det af Drätselkammaren till 
försäljning åt Lycke föreslagna området skulle samtidigt med det föreslagna köpet 
jämväl tillösa sig öfriga till tomten ifråga i enlighet med nya stadsplaneförslaget 
hörande oköpta delar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Herr Walléns förslag. 

 
1911-11-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 140 (avskrift KJ): 
 Genom Magistraten hade samtliga brandsoldater inkommit med begäran om 

löneförbättring, hvilken ansökan var åtföljd af yttrande af Brandchefen. 
 

Sedan denna ansökan föredragits, remitterades den till Drätselkammaren för yttrande. 
 
1911-11-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 144 (avskrift KJ): 
 Hos Drätselkammaren hade en person vid namn Nils Andersson anhållit att få köpa 

tomten N:o 242 vid Landsvägsgatan. Sedan Byggnadsnämnden på begäran yttrat sig 
öfver ansökningen och afstyrkt försäljning af tomten, enär densamma på grund af sin 
belägenhet midt för blifvande järnvägsstation borde reserveras för eventuell 
försäljning och lämpligt utbyggande längre fram, hade Drätselkammaren afslagit 
ansökningen. 

 
Detta ärende upptogs nu till behandling, därvid Stadsfullmäktige på grund af hvad i 
ärendet förut anförts beslöto att icke nu sälja tomten ifråga. 

 
1911-11-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 147 (avskrift KJ): 
 Följande motion föredrogs: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Då det visat sig att skatorna bevisligt äro svåra fiender till våra småfåglar, hvilka så 
godt som uteslutande lefva af insekter, och således i våra parker och trädgrenar föra 
ovanligt stor skada och alla skäl tala för att allvarligt hålla efter dessa skadedjur, få vi 
härmed föreslå, att ett anslag af högst 50 kronor måtte för deras utrotande beviljas 
såsom premier under kommande år. 
 
Lysekil den 18 oktober 1911. 
MAGNUS RADHE GUST. RICHTER.” 
 
Drätselkammaren, till hvilken myndighet motionen af ordföranden för skyndsamt 
yttrande remitterats, hade, såsom nu inhämtades af motionen bilagdt utdrag af 
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Kammarens protokoll den 29 dennes, tillstyrkt beviljandet för i motionen omnämnda 
ändamål af ett anslag af högst femtio kronor, som borde upptagas i budgeten för nästa 
år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto nu enhälligt att bevilja förslagsanslag af 50 kronor, och att 
anslaget ifråga skulle upptagas i budgeten för 1912, hvarjämte uppdrogs åt 
motionären att hos Magistraten anhålla om föreskrift rörande sättet för utrotande af 
skator här i staden. 

 
1911-11-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 148 (avskrift KJ): 
 Ordföranden föredrog denna sin motion: 

 
”Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Vid förra sammanträdet delgaf jag Herrar Fullmäktige min vid senaste landsting 
väckta fråga om anslag till sjukstuga i Lysekil, och att jag till nästa års landsting 
skulle inkomma med motion därom. 
 
Efter de förberedande undersökningar jag för frågans lösning verkställt, synes det 
vara nödvändigt att samtidigt med motionen öfverlämna full utredning för 
kostnaderna m. m. för sjukhusets uppförande jämte nödiga inventarier. 
 
Med anledning häraf får jag vördsamt föreslå att ett förslagsanslag af kronor 2.000:- 
för ritningar, kostnadsförslag m. m. beviljas att utgå under år 1912. 
 
Lysekil den 24 November 1911. 
 MAGNUS RADHE.” 
 
Härjämte föredrogs yttrande af Drätselkammaren, till hvilken myndighet ordförande 
för skyndsamt yttrande remitterat motionären, af hvilket yttrande framgick, att 
Drätselkammaren, som, enär den ifrågasatta sjukstugan väl icke kommer att erhålla 
så stora dimensioner, ansåge det föreslagna beloppet för högt tilltaget, beslutat föreslå 
beviljandet för ifrågavarande ändamål af ett förslagsanslag å ettusen kronor, att utgå 
under år 1912 och upptages i budgeten för samma år. 
 
Under öfverläggningen redogjorde ordföranden närmare för innebörden af sin motion 
och framhöll därvid bland annat, att kostnaderna för ritningar m. m. möjligen kunde 
stanna under 2.000 kronor, men att det vore af största vikt, att riktningar och 
kostnadsförslag o. d. till nästa års landsting vore fullt färdiga och uppgjorda på sådant 
sätt, att man ej behöfde befara, att de ej blefvo godkända af vederbörande. För öfrigt 
skulle ordföranden i landstinget motionera om återbetalande till Lysekils stad af för 
ifrågavarande ändamål förskotterade medel. 
 
På förslag af vice ordföranden bifölls motionen enhälligt, och uppdrogs det åt 
ordföranden att vidtaga alla åtgärder, som erfordrades med anledning af det nu 
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fattade beslutet och för att föra sjukstugufrågan framåt, däribland att föreslå lämplig 
tomt för sjukstugan. 

 
1911-12-01 Kunglig Maj:t tillsätter de så kallade försvarsberedningarna, fyra till antalet, vars 

arbete fortsätter fram bondetåget 1914. (Dunér, Sveriges Landstorm, sid 304) 
 
1911-12-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 152 (avskrift KJ): 
 Herr Nilsson hade inkommit till Stadsfullmäktige med motion om beviljande af ett 

tilläggsanslag för 1912 å 1.000 kronor till Lysekils Samskola. 
 
Motionen hade af ordföranden för yttrande remitterats till Drätselkammaren, hvilken 
myndighet i afgifvet yttrande, ehuru ärendet inkommit till Kammaren så sent, att 
Kammaren icke hunnit förebringa den utredning i frågan, som varit önsklig, tillstyrkt 
bifall till motionen med förslag, att erfoderliga medel till anslaget ifråga borde 
uttaxeras 1912. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet nu föredragits och efter öfverläggning, därunder 
Herr Lilliehöök och Herr Lindman uttryckte sitt beklagande öfver, att frågan kommit 
före så sent på året som nu, då man just stod i begrepp att uppgöra budgeten för nästa 
år, samt Herr Dahlström framhöll, att samskolan borde omdanas till en kommunal 
mellanskola, beslöts enhälligt med yrkande af motionären att bevilja Lysekils 
samskola ett tilläggsanslag å 1.000 kronor för 1912 att uttaxeras samma år. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1911-12-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 155 (avskrift KJ): 
 Genom Magistraten hade Brandchefen inkommit med skriftligt förslag, att 

Stadsfullmäktige måtte besluta att få gällande brandförordning för staden ändrad så: 
 
1:o. att stycket 2 i § 31, så lydande: ”Öfningen med hela brandstyrkan skall ske minst 
4 gånger om året, och bör brandkåren åtminstone en gång kallas” etc. skulle få 
följande lydelse: ”Öfning med den värnpliktiga kåren skall ske minst två gånger om 
året; och bör hela brandkåren åtminstone en gång hvart annat år” etc.  
 
2:0. Att i § 29 stycket 2 första punkten, så lydande: ”Den fasta brandkåren utgöres för 
närvarande af en korpral och 9 brandsoldater, hvilka antages och entledigas af 
brandchefen samt öfvas minst 10 gånger om året” måtte äbdras till: ”Den fasta 
brandkåren utgöres för närvarande af 1 korpral och 15 brandsoldater, hvilka antagas 
och entledigas af brandchefen samt öfvas minst 10 gånger om året.” 
 
Under öfverläggningen i ärendet framhöll Herr Lindman såsom sin åsikt, att då 
brandsoldaternas begäran om löneförhöjning redan afslagits och löneförhöjningen 
motiverats med bland annat ökad öfningstid, ärendet icke borde föranleda till någon 
Stadsfullmäktiges åtgärd, samt yrkades af: 
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Herrar Lidell och Christenson bifall till Brandchefens hemställan; samt 
 
Herr Wallén med instämmande af Herr Dahlström bifall till brandchefens i mom. 1:o 
här ofvan gjorda framställning samt till hans framställning i mom. 2:0, här ofvan, så 
vidt det rörde brandsoldaternas antal, d. v. s. att siffran 9 ändrades till 15, men icke 
beträffande ändring i öfningarnas antal.  
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Herr Walléns yrkande. 

 
1911-12-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 160 (avskrift KJ): 

Förrättades val till de befattningar, som vid årets slut blefve lediga eller eljest skulle 
tillsättas och som det tillkommer Stadsfullmäktige att besätta. 
 
Därvid utsågos i hufvudsaklig öfverensstämmelse med Valkommitténs förslag. 
 
a. till ledamöter i Drätselkammaren intill 1914 års slut Herrar Direktören L. Laurin 
och Byggmästaren O. Wallén och till suppleant för samma tid Herr Fabrikören E. 
Luckey; 
 
b. till ledamot af Byggnadsnämnden intill 1915 års slut Herr Konsuln J. G. 
Gunnerson. 
 
c. till ledamöter i Hamnstyrelsen intill 1913 års slut Herrar Konsuln M. Radhe och 
Sjömanshusombudsmannen Hilmer Hansson;  
 
d. till ledamöter i Handels- och Sjöfartsnämnden intill 1912 års slut Herrar Kaptenen 
Lars Alfred Carlsson, Konsuln J. G. Gunnerson, Konsuln M. Radhe, Konsuln Gust. 
Richter, Lotsförmannen Emilius Hörman, Fabrikören J. E. Lindbom och 
Bagarmästaren R. Björsell. Samt till ordförande Konsul Gust. Richter. 
 
e. till ledamöter i Valkommittén vid val med slutna sedlar Herrar Bankkassören C. F. 
Lidell, Fabrikören J. H. Lindman, Konsuln Gust. Richter, Handlanden B. P. Jonsson 
och Byggmästaren O. Wallén 
 
samt till ordförande i kommittén Herr Lidell. 
 
hvarjämte beslöts att valkommitténs protokoll skulle affattas så tidigt, att det, så vidt 
möjligt vore, kunde biläggas kallelselistan vid sammanträde för val; 
 
f. till ledamöter i Brandförsäkringskommittén intill 1912 års slut Herrar 
Byggmästaren O. Wallén och Fabrikören J. H. Lindman och till suppleanter för 
samma tid Herrar Snickaren C. J. Nordström och Kontoristen Gust. Bundsen; 
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g. till Hufvudmän i Lysekils Sparbank intill 1914 års slut Herrar Kaptenen Aug. L. 
Kihlberg, Konsuln J. G. Gunnerson, Fabrikören J. H. Lindman, Inspektören A. W. 
Christenson och Kamreraren O. N. Nordström; 
 
h. till ledamot i Föreläsningsföreningen för år 1912 Herr Doktorn Axel Nilsson; 
 
i. till ledamot i Samskolestyrelsen för år 1912 Herr Fabrikören Elis Luckey och till 
suppleant för samma tid Herr Kaptenen Aug. L. Kihlberg; 
 
j. till revisorer för granskning af följande räkenskaper, nämligen: 
 
1. Drätselkammarens: Herrar A. Bovik, A. Beronius och J. W. Magnusson med 
Herrar B. A. Backman och A. W. Christenson såsom suppleanter och Herr Beronius 
såsom sammankallande. 
 
2. Hamnstyrelsens: Herrar A. H. Lundin, Hj. Carlson, Slätteskär, och Handl. Sven 
Larsson med Herrar Handl. Erik Blomberg och Handl. Hj. Nilsson såsom 
suppleanter; 
 
3. Lysekils Föreläsningsförenings: Herr Em. Löfberg; 
 
4. Lysekils Samskolas Styrelses: Herr Charles Backman;  
 
5. Hälsovårdsnämndens: Herrar Skeppsklareraren Carl Andersson och Victor 
Lindbom med Herr O. Bovik såsom suppleant; 
 
6. Fattigvårdsstyrelsens: Herrar Handl. J. A. Jacobsson och E. Hyllengren med Herrar 
O. Dorthé och Charles Backman såsom suppleanter; 
 
7. Parkstyrelsens: Herr Eric Hallgren; 
 
8. Skyttegillets: Herr Axel Dahlström; 
 
9. Brännvinsförsäljningsaktiebolagets: Herrar Aug. Lysell och Gust. Richter med 
Herr Ehr. Landeberg såsom suppleant. 
 
Stadsfullmäktige beslutade härefter att för 1912 utse Herr Öfversten m. m. C. S. 
Lilliehöök som representant för staden vid bolagsstämmor med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag. 

 
1911-12-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 161 (avskrift KJ): 
 Ordföranden, Konsul Radhe, tog nu till ordet och erinrade om, att Fullmäktige med 

detta sammanträde afslutade sitt arbete för året. 16 gånger hade Fullmäktige 
sammanträtt, och därvid hade ett stort arbete för stadens bästa uträttats. Ordföranden 
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hade vid årets början uttalat förhoppningen om ett godt samarbete oafsett 
partiståndpunkt, och han konstaterade, att samarbetet varit utmärkt. 
 
Ordföranden uttalade därpå ett tack till Drätselkammarens ledamöter, som haft ett 
drygt arbete med utredningar o. d., samt till stadens borgmästare för alltid visadt 
intresse för Stadsfullmäktiges förhandlingar samt och tillmötesgående med begärda 
upplysningar och utredningar samt framförde vidare ett tack till Fullmäktiges 
ledamöter för det utmärkta samarbetet och för visadt öfverseende med honom som 
ordförande. han slutade med att önska Fullmäktige ett gott nytt år. 
 
Fullmäktiges vice ordförande, Herr B. P.. Jonsson, uttalade Fullmäktiges tack till 
ordföranden för hans vänliga ord och önskade honom å Fullmäktiges vägnar ett godt 
nytt år. 
 
Härmed afslöts dagens sammanträde. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
MAGNUS RADHE 
C. F. LIDELL. 
J. H. LINDMAN. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å Rådhuset torsdagen den 4 Januari 1912 kl. 2 e. m. betygas 
 
MAGNUS RADHE. 

 
1911-12-31 Skorstensfejare Tage Emil Kulander avgår. (NWG/Lysekils köpings historia, sid 74) 
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